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با بابك بادكوبه به انگيزه پخش دوباره 
سريال«درخانه»

اكبر عبدى مى گويد 
بايد يك روز نقش پدرم را بازى كنى 

13
بيوه سياه، 

عامل قتل بى رحمانه 
دخترك فريمانى

محيط هاى سربازى جذاب مى شود
شايد جوان ها براى سربازى رفتن 

صف بكشند!

قدس تأكيدات رهبر انقلاب بر حضور مؤثر 
در فضاى مجازى را بررسى مى كند

ضرورت شبكه سازى 
براى انتقال محتواى دينى

سندروم آينه نگرى!
دكتر مجيــد ابهرى/ 
رفتارشناس: معمــولاً 
افــرادى كــه دچــار 
«ســندروم آينه نگرى» 
هستند، همواره لباس و 
سر و روى خود را بررسى 
مى كنند. خانم ها روسرى 
يا لباس خود را بررســى 

مى كنند يا احياناً به فكر تجديد آرايش مى افتند. چرا؟
البته اين رفتــار به خودخواهى يا خودپرســتى ربطى 
ندارد. شــما و هركس مانند شــما به اين دليل تصوير 
خود را برانداز مى كنيد كــه تنها منبع تغذيه روانى تان 
است. ظاهرتان عزت نفستان را تقويت مى كند. چون در 
درونتان خود را زشت يا كم ارزش ارزيابى مى كنيد، براى 
جبران آن به دنبال ارزش ظاهرى مى گرديد و در نهايت 
همين ارزش و ملاك ظاهرى را منبع كســب احترام و 

ستايش ديگران مى پنداريد.
شايد تصور كنيد هرچه شيك تر و خوش قيافه تر باشيد، 
ارزش و احترامتان بيشــتر اســت. خلأيى در درونتان 
وجود دارد كه احساس ديده نشدن را به شما مى دهد. 
به آينه نگاه مى كنيد، اما نمى توانيد با تصويرتان ارتباط 
برقرار كنيد، به همين دليل اســت كه هرگاه عكســى 
از خــود مى بينيد اغلب مى گوييد: «اين عكس شــبيه 
من نيســت». از اين رو وقتى خوشــحال هســتيد به 
آينه نگاه مى كنيد تا ديــدن لبخندتان مهر تأييدى بر 

خوشحالى تان باشد.
خوب حالا با اين رفتار كه موجب آزار و حتى تمسخرتان 

مى شود چه بايد بكنيد؟
1- فهرســتى از ده صفت يا ويژگى خوبتان كه موجب 
مباهات يا «پز» دادن شماست تهيه كنيد. يادتان باشد 
هرچه اين كار برايتان بيشتر سخت باشد بيشتر به آن 
نياز داريد. حتماً روى ويژگى هــاى درونى تان تمركز 
كنيد، ويژگى هايى كه در آينه ديده نمى شوند. مثلاً: من 
عاشق همدلى و دلســوزى براى نيازمندان هستم، من 
كمك كردن به ديگران را دوست دارم و... اين فهرست 
را به آينه دستشويى يا اتاق خواب بچسبانيد تا هروقت 
چشمتان به آن افتاد تمرين كنيد و اگر رفتار يا صفت 

جديدى در خود يافتيد به اين فهرست اضافه كنيد.
2- از تقدير و تشــكر ديگران خجالت نكشيد و معذب 
نشويد. اينكه شما آينه را تنها منبع تأييد روانى و رفتارى 
خود مى دانيد بدان معناســت كــه از تعريف و تمجيد 
ديگران معذب مى شويد. براى رفع اين مشكل فقط كافى 
است قدردانى را بپذيريد و آن را رد نكنيد. بار ديگر كه از 
شما تعريف كردند و مثلاً گفتند حرف هاى شما در جلسه 
خيلى ارزنده و عالى بود بــه جاى اينكه بگوييد ممنون 
كار مهمى نبود اگر بيشــتر وقت داشــتم مطالب بهتر 
مى شد، فقط بگوييد خيلى ممنون متشكرم! همچنين 
اگر از دستپخت، سفره آرايى يا كار شما تعريف كردند، 

با عبارت «ممنونم متشكرم» موضوع را پايان دهيد.
3- ياد بگيريد به احساســاتتان اعتمــاد كنيد. ما ياد 
گرفته ايم كه احساساتمان را انكار و رد كنيم. از حالا به 
بعد اين كار را كنار بگذاريد. اگر از ديدن فيلم يا صحنه اى 
بغض كرديد از سرازير شدن اشكتان خجالت نكشيد. در 
هر لحظه احســاس خود را پذيرفته و آن را با بهترين و 
مناسب ترين شكل تخليه كنيد. البته در تنهايى وقتى 
احساسات خودتان را كشف كرديد و شناختيد ديگر نياز 

نيست در آينه نگاه كنيد و ببينيد چه احساسى داريد.

كلسترول بالا و كاهش خطر ابتلا به 
سرطان سينه!

مريــم  ترجمــه/   
سادات كاظمى: نتايج 
پژوهش هاى ارائه شــده 
در كنگره قلــب اروپا در 
شهر بارسلون حاكى از آن 
است كه خانم هاى مبتلا 
به كلسترول بالا كمتر از 

ديگران در معرض ابتلا به سرطان سينه يا مرگ ناشى از آن هستند.
  پژوهشــگران بتازگى دريافتند داروهاى اســتاتين كه براى كاهش 
كلسترول خون تجويز مى شــود تنها در كنترل اين چربى خون مؤثر 
نيستند بلكه خطر ابتلا به سرطان سينه يا مرگ ناشى از اين بيمارى را 

در خانم هاى مبتلا به كلسترول بالا پايين مى آورد.
بــه گفتــه دكتــر پوتلورى، اســتاد دانشــگاه پزشــكى اســتون
 ( l’université de médecine d’Aston ) بريتانيــا و يكى از 
پژوهشگران پروژه، اين مطالعه شواهد قانع كننده اى براى تأييد ارتباط 
كلسترول بالا با سرطان سينه است كه دانشمندان را طى چند سال به 

بررسى ترغيب كرده است.
در اين باره پژوهشگران انگليســى طى مدت 14 سال وضعيت بيش 
از يك ميليون خانم بالاتر از 40 ســال را بررسى كردند. بيشتر از 16 
هزار نفر آن ها در ابتداى آزمايش دچار كلسترول بالا بودند كه با ديگر 

خانم هاى همسن اما با سطح كلسترول نرمال مقايسه شدند.
نتايج نشــان داد احتمال پيشــرفت سرطان ســينه در خانم هاى با 
كلســترول بالا 45 درصد كمتر از خانم هاى ديگر است كه در صورت 
پيشــرفت بيمارى احتمال مرگ ناشى از ســرطان نيز تا 40 درصد 

كاهش مى يابد.
گرچه احتمال ذاتى بيمارى كلسترول يا وضعيت بيمار ممكن است در 
كاهش خطر سرطان دخيل باشد، اما مصرف داروهاى استاتين بيش 

از هر چيز با اين تأثير ارتباط دارد.
اين يافته ها بهترين توجيه براى راه اندازى يك كارآزمايى بالينى براى 
ارزيابى اثر حفاظتى اســتاتين ها در بيماران مبتلا به سرطان پستان 

است كه به گفته پژوهشگران به زودى انجام مى شود.
www.pourquoidocteur.fr :منبع

مشاوره

كلينيك سلامت

   
فناورى بومىمحيط زيست

ايسنا: پژوهشگران كشــور موفق به طراحى و ساخت رباتى شدند كه فرآيند جا 
انداختن استخوان هاى بلند را تسهيل مى كند. اين ربات داراى يك مكانيزم ابداعى 
جديد است. با توجه به درجات آزادى و پيكربندى محرك هاى خطى و دورانى قادر 
اســت فضاى كارى مورد نياز براى جا اندازى تمام شكستگى هاى استخوان هاى 
بلند، از جمله اســتخوان ران را فراهم كند و از اين لحاظ بر نمونه هاى تحقيقاتى 
موجود برترى دارد. شكستگى  استخوان هاى بلند به خصوص ران و ساق به دلايل 
مختلف همچون تصادف رانندگى، پرت شدن از ارتفاع و ورزش هايى مانند اسكى 
و فوتبال ايجاد مى شود. مرســوم ترين راه درمان اين شكستگى استفاده از ثابت 

كننده هاى داخلى و خارجى است اما در مواردى نيز اســتخوان بلند به طور كامل شكسته مى شود. بر اساس تحقيقات، روش هاى 
مرسوم جراحى شكســتگى تنه استخوان ران بطور متوســط 160 دقيقه طول مى كشــد و در هر عمل جراحى براى اطمينان از 

جاانداختن و ثابت سازى صحيح، بيمار به طور متوسط 158 تا 316 ثانيه در معرض اشعه ايكس قرار مى گيرد.

ساخت رباتى براى جا انداختن استخوان هاى بلند در كشور
 

مهر: معاون رئيس جمهور و رئيس سازمان حفاظت از محيط زيست بزرگترين مشكل 
كشور را بحث منابع آبى دانست و گفت: رفع مشكلات حوزه آب مختص يك وزارتخانه يا 
سازمان نيست. عيسى كلانترى تصريح كرد: در وضعيت فعلى ميزان آب تجديدپذير در 
كشور 88 ميليارد متر مكعب است در حالى كه ميزان مصرف به 97 ميليارد متر مكعب 
رسيده است. وى افزود: مشكل آب ديوانه كننده بوده و مى تواند موجب تخريب يا نابودى 
تمدن ها شود. بر همين اساس مسئله آب بايد فراتر از يك وزارتخانه مورد بررسى قرار 
گيرد و مصرف و پيامدهاى آن مورد توجه واقع شود. رئيس سازمان حفاظت از محيط 
زيست تأكيد كرد: امروز جمهورى اسلامى ايران بايد براى آب برنامه مدونى داشته باشد 

و بين بيكارى يك ميليون كشاورز يا از بين رفتن كشور يكى را انتخاب كند. كلانترى همچنين گفت: احياى درياچه اروميه بستگى به ميزان 
بودجه اختصاصى دارد و براى احيا 20 هزار ميليارد تومان هزينه برآورد شده است. وى با اذعان به اينكه برنامه احيا 10 ساله است، گفت: با 

توجه به وضعيت اختصاص اعتبار به نظر مى رسد اين زمان افزايش پيدا كند.

بزرگترين مشكل كشور آب است

اميرمحمــد  ترجمــه/   
سلطان پور   شايد در عكس هاى 
دوست داشتنى كه ناسا برايمان از 
فضا و كره زمين مى گيرد به چشــم نيايد، اما 
اطراف سياره ما تبديل به يك زباله دان كيهانى 
شــده است؛ اجســام و زباله هاى انسانى و غير 
انســانى كه با سرعتى بسيار زياد در اطراف آن 
مى چرخند و تهديد بزرگى براى ماهواره هايى 
محسوب مى شوند كه مشــغول انجام خدمات 

مختلفى براى مردم كره زمين هستند.
به گزارش پايگاه خبرى «بلومبرگ» اين آلودگى 
از جنبه هاى مختلف مى تواند خطر بزرگى براى 
تجارت و تحقيقات گســترده فضايى باشــد. از 
فعاليت شــركت فناورى هاى اكتشاف فضايى يا 
همان «اســپيس اكس» گرفته تا شركت فضايى 
تحقيقاتى ديگرى مانند «بلو اوريجين» كه همگى 
آن ها اميدهاى بزرگى در دل بشر براى آينده زنده 
كرده اند، و فعاليت هاى مختلفى مانند گردشگرى 
و عكســبردارى فضايى و تحقيقات دارويى را به 
انجام مى رسانند، همگى در خطر آسيب ديدن از 

وضعيت كنونى زباله هاى فضايى هستند.
* زباله هايى با سرعت 29 هزار كيلومتر

در مدار فضايى نزديك به زمين، زباله هاى مختلف 
رها شده با سرعت وحشتناك 29 هزار كيلومتر در 
ساعت در حال چرخش هستند كه باعث مى شود 
حتى كوچك ترين ذره آن ها نيز در صورت برخورد 
با هر چيزى، قدرت نابودكنندگى بالايى داشــته 
باشد. برخورد يك ذره آلومينيومى يك سانتيمترى 
به يك ماهواره، به احتمال بسيار زياد آن را براى 

مدت حداقل يك روز از كار خواهد انداخت.
اين حجم گســترده زباله هاى فضايــى در مدار 
نزديك به زمين كار را هــر روز براى فعاليت هاى 
تجارتــى- تحقيقاتى فضايى ســخت مى كند، 
به گونه اى كــه اپراتورهــاى ماهواره ها در طول 
روز بخش زيادى از كار خــود را به حركت دادن 
ماهواره هايشان براى برخورد نكردن با اين اجسام 

اختصاص مى دهند.

* تلاش براى حذف زباله هاى سرگردان
برخى نهادها و شركت هاى فضايى، براى حل مسئله 
زباله هايى كه در طول دهه ها عمليات پرتاب، فعاليت 
و نابودى ماهواره ها به وجــود آمده اند، راهكارهاى 
شناسايى خاصى را در مدار حركتى آن ها شناسايى 
 LeoLabs كرده اند. يكى از آن ها شركت فضايى
در كاليفرنياست كه بخش تحقيقاتى بين المللى 
و مخصوصى را در اين مورد راه اندازى كرده است. 
آن ها 4 ميليون دلار از سرمايه گذاران مختلف كه 
نام ايرباس نيز در بين آن ها ديده مى شود جمع آورى 
كردند تا رادارهاى مخصوصى بسازند كه مى تواند 
الگوى حركتى زباله هــاى فضايى در چرخش دور 

زمين را به دقت به آن ها نشــان دهد. آن ها دومين 
پايگاه رادارى خود را بتازگى افتتاح كردند و قصد 
دارند چهار پايگاه ديگر نيز راه اندازى كنند. همان 
دو رادار مى تواند 95 درصد از 13 هزار جسم فضايى 
بزرگ در حال چرخش دور زمين را رهگيرى كند، 
اما اين شركت هدف خود را با گسترش رادارهايش 
بر رهگيرى 250 هزار شــئ در آينــده اى نزديك 

متمركز كرده است.
* اوضاع آن بالا در حال بدتر شدن است

اين را نيز نبايد فراموش كنيم كه هم اكنون ارتش 

آمريكا با رادارهاى خود 20 هزار جسم فضايى را 
رهگيرى مى كند و يك پايگاه داده عمومى نيز به 
همين منظور براى استفاده ديگر ماهواره ها براى 
دورى از برخورد آن ها با اين اجسام در اختيارشان 
گذاشته اســت. آن ها در حال ســاخت پروژه اى 
به نام «حصار فضايى» با ســرمايه يــك ميليارد 
دلارى هســتند كه اواخر ســال آينده در ايالت 
آلاباما گشايش خواهد يافت و تا 200 هزار جسم را 

رهگيرى خواهد كرد.
در دهه گذشــته، ميزان توليد زباله هاى فضايى 
گســترش بســيار زيادترى پيدا كرده است. در 
ژانويه 2007 دولت چين در آزمايش موشــكى 

خود يك ماهواره هواشناسى قديمى را نابود كرد 
كه سبب پراكنده شدن 2500 ذره در مدار زمين 
شد. فوريه 2009 نيز شــاهد برخورد دو ماهواره 
كاسموس روسى با 800كيلوگرم وزن و ماهواره 
544 كيلوگرمى ارتباطى ايريديوم از آمريكا بر فراز 
سيبرى بوديم كه آن نيز زباله هاى گسترده اى را 
به وجود آورد. يكى از خطرات بزرگ از اين حيث 
را مى توان در ماهواره 8000 كيلويى انويسَت از 
آژانس فضايى اروپا جســت وجو كرد كه از آوريل 
2012 ارتباط خود را با زمين قطع كرده است. اين 

ماهواره و قطعات در حال جدا شدن آن مى تواند 
منبع وحشــتناكى براى توليد زباله هاى فضايى 
باشــد و نبايد فراموش كنيم كه اين ماهواره به 
مدت 150 سال براى خود دور زمين خواهد گشت 

و سپس به سمت زمين سقوط مى كند.
* برخوردهاى آبشارى

زباله هاى فضايى ابهاماتى را در خصوص شــكل 
تــازه اى از خطرات، بــه وجود آورده انــد كه با 
اصطلاح برخوردهاى آبشــارى يا سندرم كسلر 
شناخته مى شود كه از نام دونالد كسلر كارمند 
بازنشسته ناسا گرفته شــده كه براى اولين بار 
در سال 1978 اين تئورى را مطرح كرد. بر اين 
اساس هر زباله فضايى با سرعت بسيار بالاى خود 
بعد از برخورد با زبالــه اى ديگر در فضا، چندين 
زباله فضايى پرسرعت ديگر به وجود خواهد آورد 
كه در نهايت، فعاليت در مدار زمين را غيرممكن 
مى كند. اين اوضاع كابوس وار البته به شــكلى 
دراماتيك و بزرگنمايى شــده در فيلم مشهور 
«جاذبه» بــا بازى جرج كلونى و ســاندرا بولاك 
به تصوير كشــيده شــد؛ حتى در سال 2007 
خود كســلر در مصاحبه اى اعتراف كرد كه در 
خصوص پيامد نهايى چنين اتفاقى بزرگنمايى 
كرده است. اما هرچه كه باشد با هجوم ماهواره ها 
به مدار زميــن، بايد روش هــاى جديدى براى 
مشكل زباله هاى فضايى جست وجو كرد. برخى 
شــركت هاى فضايى روش هاى خاصى را براى 
نابود كــردن ماهواره هــاى خود بعــد از پايان 
كار آن ها مانند خودســوزى يا ســقوط قطعات 
باقيمانده بعد از بين رفتن به سمت اتمسفر زمين 
و باقى نماندن در فضا اتخاذ كرده اند، اما همچنان 
ورود ماهواره ها به فضا كارى بســيار آسان تر از 
خارج كردن آن ها در پايان مأموريتشــان است. 
بيل آيلور محقــق فضايى نظر جالبــى در اين 
خصوص دارد: «اين شــكل رفتارى انسان است. 
وقتى به اقيانوس ها و طبيعت روى زمين و فضا 
نــگاه مى كند در ذهنــش همه منابــع را ابدى 

مى پندارد، در حالى كه هرگز چنين نيست».

فعاليت هاى حياتى در مدار كره خاكى در معرض خطر است

دردسر  زمين با زباله هاى سرگردان فضايى
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فرهنگ

تسنیم: معاون امــور 
دانشــگاه  مجلـــس 
گفت:  اســامی  آزاد 
مشــکل بیش از ۹۵ 
درصد رشته محل های 
آزاد حــل  دانشــگاه 
می شــود.  علیرضــا 
منادی ســفیدان با اشــاره به جلسه عصر دوشنبه 
کمیسیون آموزش و تحقیقات، اظهار داشت: جلسه 
بسیار خوبی بود. اظهارات مســئولان وزارت علوم 
درباره مســائل مربوطه به رشته محل های دانشگاه 
آزاد گویای بهترشدن فضای موجود بین دانشگاه و 
وزارت علوم اســت.  حجت الاسام علیرضا سلیمی، 
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسامی، نیز گفت: وزارت علوم و دانشگاه آزاد در این 
جلسه به توافق رسیدند در فضای همدلی مشکل را 

برطرف کنند. 

 ۹۵ درصد مشکل حل می شود 
فـارس: اســـماعیل 
بیان  با  شاعر،  امینی، 
اینکه بــه اعتقاد من 
غیرمتعهد  شعر  اصاً 
نداریم، گفت: شعر در 
هر حال متعهد است. 
اتفاقی که در  معمولاً 
جامعه می افتد، برخــی موضع گیری می کنند که 
مسلماً در عرصه شعر هم این اتفاق می افتد. اما در 
مقابل افرادی نیز هســتند که سکوت می کنند که 
به نظرم این گونه افراد هم با سکوتشان موضع گیری 
کرده اند. وی گفت: متأسفانه دستگاه های فرهنگی 
ما عاقه زیادی به برگزاری جشــنواره ها دارند. به 
نظرم آنچه بیشتر ضرورت دارد، این است که جایی 
برای نشستن، مطالعه و تبادل تجربه و نقد و بررسی 
داشته باشیم. متأسفانه جایزه های ادبی شهرت های 

ناگهانی در زمینه شعر ایجاد می کند.

اصلًا شعر غیرمتعهد نداریم 
دانشگاه  رئیس  ایلنا: 
علــم و صنعت گفت: 
عاوه  دوازدهم  دولت 
بر مسئله بودجه باید 
بــه شــأن و منزلت 
به  و  توجه  دانشگاه ها 
آن رسیدگی بیشتری 
کند. محمدعلی برخورداری گفت: با توجه به اینکه 
دانشــگاه ها نهادهای مستقلی هســتند و با برنامه 
اختصاصی خود پیش می رونــد، وزارت علوم فقط 
نقش هماهنگی و پشتیبانی در مورد آن ها را دارد. 
در یک ســری از مسائل مانند فعالیت تشکل های 
سیاسی دانشجویی رویکرد و دیدگاه دولت در امور 
اجرایی تأثیرگذار است اما دولت نمی تواند ساختار 
برنامه های آموزشی، پژوهشی و فرهنگی دانشگاه را 
به کلی عوض کند و دانشگاه بر روند همیشگی اش 

حرکت می کند. 

به منزلت دانشگاه توجه کنید 
 مهر: فاطمه سالاروند، 
قائم مقام دفتر شــعر 
جــوان، با اشــاره به 
برگزاری مجدد جایزه 
کتاب سال شعر جوان 
موسوم به جایزه قیصر 
امین پور، اظهار داشت: 
کتاب سال شعر جوان در دوره پیش رو کار خود را 

به روال سابق ادامه خواهد داد. 
نکته مهم اما این اســت که با توجه به گســترش 
فضاهای مجازی که منجر به خلق بســتر و فضایی 
برای بیشتر دیده شدن تولیدات شاعران شده است، 
شــاهدیم که افرادی ظهور کرده اند که در این فضا 
حضور و هیاهوی زیادی دارند بدون اینکه کارشان از 
سطح مقبولی برخوردار باشد و در مقابل جریان های 
مستعد نیز به خاطر این هیاهوها عمدتاً قابل دیده 

شدن نیستند. 

جریان مستعد دیده نمی شود 

کوتاه و خواندنی

تسنیم: رئیس هیئت مؤسس دانشگاه آزاد اسامی گفت: ما نمی پذیریم استادی 
در این دانشــگاه حرف  افراد ضدانقاب را اعام کند. علی اکبر ولایتی در همایش 
تحول در علوم پزشــکی دانشگاه آزاد اظهار داشت: مسئولان دانشگاه آزاد درصدد 
هســتند با انعقاد قراردادی با ســازمان تأمین اجتماعی در جهت رفع مشکات 
بالینی بیمارستان ها و واحدهای پزشکی این دانشگاه اقدام کنند. وی به مسئولان 
واحدهای پزشــکی توصیه کرد که از تجربه اساتید حوزه پزشکی و حتی استادان 
بازنشســته بهره بگیرند و گفت: تنها شرط ما برای حضور اساتید سایر دانشگاه ها 
رعایت خطوط قرمز نظام است. ما نمی پذیریم استادی در این دانشگاه حرف  افراد 
ضدانقاب را اعام کند. کســی که در این دانشگاه تدریس می کند باید به قانون 
اساســی و نظام اسامی پایبند باشــد و به هویت و ملیت نظام اسامی و انقاب 
اسامی احترام گذارد. وی تأکید کرد: بنده که در این دانشگاه مسئولیتی دارم، هیچ 
دریافت مادی نداشــتم، نخواستم و نخواهم داشت و تنها دغدغه ام حل مشکات 

این دانشگاه است. 

دانشگاه

هیچ دریافت مادی 
نخواهم داشت

بنیاد ملی بازی های رایانه ای: رکورد ثبت نام بــرای حضور در لیگ بازی های 
رایانه ای ایران شکســته شد تا این مسابقه به بزرگ ترین مسابقات بازی در تاریخ 
کشور تبدیل شود. تعداد ثبت نام کنندگان در سومین لیگ بازی های رایانه ای ایران 
در حالی از مرز 4 هزار نفر عبور کرده اســت که در دوره نخســت این رقابت ها 2 
هزار و در دوره دوم 3 هزار نفر در این رویداد شرکت کرده بودند. مهلت ثبت نام در 
این رقابت ها قرار بود ۵ شهریورماه به پایان برسد اما با توجه به استقبال گسترده 
عاقه مندان به بازی های رایانه ای، این مهلت تا دهم شهریورماه تمدید شده است. 
بــا این حال و پیــش از پایان مهلت نهایی ثبت نام، ایــن رقابت ها به بزرگ ترین 
مسابقات تاریخ بازی های رایانه ای در ایران تبدیل شده است. برای این رقابت ها یک 
میلیارد ریال جایزه تعیین شده و قرار است در صورت اختصاص سهمیه، قهرمانان 
رشــته های فیفا و کلش رویال به مسابقات جهانی ورزش های الکترونیکی پاریس 
ESWC اعزام شوند. جایزه ویژه این رقابت ها هم یک دستگاه خودرو 206 است و 

به قهرمان رشته ای اهدا خواهد شد.

صنایع فرهنگی

ثبت نام بی سابقه در 
رایانه ای  مسابقات بازی های 

قدس تأکیدات رهبر انقلاب بر حضور مؤثر در فضای مجازی را بررسی می کند 

ضرورت شبکه سازی برای انتقال محتوای دینی
 فرهنگ/ زهره کهندل  رهبر معظم انقاب 
در دیدار اخیرشان با طاب و روحانیون حوزه های 
علمیه، وجود وســایل و ابزارهــای ارتباطاتی و 
رسانه ای فراگیر به واســطه شکل گیری فضای 
مجــازی را از ویژگی هــای دوران کنونی برای 
رســاندن پیام حیات بخش اســام برشمردند و 
تأکید کردند: یکی از امتیازات این دوران کثرت 
سؤال ها و شــبهه ها در ذهن ها است که همین 
زیادبودن سؤال ها ذهن ها را برای یافتن پاسخ ها 
فعال و زمینه را برای عبور از مرزهای علم فراهم 
خواهد کرد.  ایشان خطاب به طاب خاطرنشان 
کردند: کثرت سؤال ها و شبهه ها یکی از امتیازات 
این دوران اســت؛ پاسخ منطقی به آن ها بدهید. 
همان گونه که در سؤال ها و شبهه ها نباید متوقف 
بمانیم، در یافتن پاسخ نیز باید به دنبال پاسخ های 
منطقی و صحیح برویم.  آنچه در این بین اهمیت 
دارد، حضور فعالانه و خاقانه در فضای مجازی و 
شبکه های اجتماعی است و تأکیداتی که رهبری 
بر نشــر پیام های انقابی و اسامی  در این فضا 

برای رسیدن به گوش جهانیان دارند. 

 ضرورت دروازه بانی محتوایی 
محمدصادق افراسیابی، کارشناس فضای مجازی، 
معتقد اســت: در حوزه فضای مجازی اولین نیاز 
این است که مردم را آموزش بدهیم تا بتوانند به 
تولیدکننده محتوای سالم، مفید و ایمن تبدیل 
شــوند. اگر این اتفاق بیفتد و آموزش داده شود، 
مطالبات مقــام معظم رهبــری محقق خواهد 
شــد. این آموزش باید از ســنین پیش دبستان 
و دبستان آغاز شــود و تا مقاطع بالاتر در میان 
دانشــگاهیان، خانواده ها و طــاب ادامه یابد تا 
محتوای ســالم توسط خود مردم تولید شود. در 
واقع از ظرفیت های فضای مجازی باید به خوبی 
اســتفاده کرد. او به خبرنگار ما می گوید: امروز با 
بحرانی مواجه هستیم که فضای مجازی در خانه 
همه ما رســوخ کرده و بــه واقعیت زندگی مان 
تبدیل شده است در حالی که مردم آموزش لازم 
برای تولید محتوا را ندیده اند و به مصرف کنندة 
مطلق محتوای دیگران تبدیل شده اند چون سواد 

رسانه  ای پایین است و دروازه بانی محتوا نداریم؛ 
محتوایی که کشــورهای غربــی و جریان های 
انحرافی تولید می کنند و این محتوا توسط مردم 

مصرف می شود. 
به باور وی، مهم ترین راهکار آموزش تولید محتوا 
و آموزش ســواد رسانه ای است. در کنار آن باید 
فرهنگ ســازی و پژوهش صورت بگیرد؛ اینکه 
کجای کار هســتیم و باید به کجا برســیم و در 
کوتاه مدت و بلندمدت بتوانیم مطالبات رهبری 
را محقق کنیم. ولی اگر فضای مجازی را جدی 
نگیریــم و به حال خودش رها کنیم، روند فعلی 

ادامه پیدا می کند و شرایط بدتر می شود. 

 آتش به اختیارهای فضای مجازی 
افراســیابی با اشــاره به پدیده های خــودرو در 
شبکه های اجتماعی، خاطرنشان می کند: افرادی 
در حوزه فضای مجازی و آموزش هستند که به 
صورت آتش به اختیار و جهــادی اتفاقات خوبی 
را رقم می زننــد. این افراد با همتی که دارند، در 
ســایه عنایت الهی فعالیت هایی جدی دارند اما 

برنامه ریزی برای پرورش و رشد این افراد وجود 
ندارد. در حالی که باید نهاد و سازمانی باشد که 
افراد نخبه و خاق را برای فعالیت های خاقانه و 

مفید در فضای مجازی تربیت کند. 
او با اشــاره به موجی که برای شهید حججی در 
فضای مجازی ایجاد شــد، خاطرنشان می کند: 
این اتفاق خوب به برکت خون شــهید حججی 
بود. موجی که برای انتشار جوانمردی این شهید 
بزرگــوار در فضای مجازی اتفاق افتاد، مثل یک 
نســیم روح افزا بود اما باید به جایی برســیم که 

نه فقط یک نســیم بلکه هوای حاکم بر فضای 
مجازی، هوایی ســالم باشد تا هر روز که در این 
فضــا هوای ایثار و شــهادت را تنفس کنیم این 
فضای مجازی ما را به سمت خدایی شدن پیش 

برود. آیا امروز وضعیت این هست؟ 
این کارشــناس فضای مجــازی در پایان تأکید 
می کند: طاب و دغدغه مندان باید مهارت های 
تولید محتوا را فرابگیرند و محتوایی را تولید کنند 
کــه با آن بتوان فطرت الهی مــردم را در جهان 
جذب کرد. فضای مجازی باید الهی و اســامی 

 شود. 

 ضرورت شبکه سازی در رسانـــه های 
انقلابی 

مهندس یاسر سلیمانی، فعال و پژوهشگر فضای 
مجازی، در این باره به خبرنگار ما می گوید: اول 
باید بررســی کنیم که تولید محتوا از سوی چه 
کســانی مغفول مانده اســت و اصاً وظیفه چه 
کسانی هست که تولید محتوا کنند اما چون انجام 
نمی شــود، نتیجه اینکه رهبری فرمان می دهند 

که آتش به اختیار در ایــن جبهه اقدام کنند که 
مکمل موضوع افسران جنگ نرم و همان ادبیات 
مبارزه ای در این فضا هســت.  او ادامه می دهد: 
رهبری بارها گفته اند که اگرچه این فضا توسط 
بیگانگان ساخته شده اما هنر این است که با این 
ابزار علیه خودشان استفاده کنیم.  به گفته وی، 
رهبری بر روشــنگری عمومی  در فضای مجازی 
تأکید دارند و باید از ظرفیت هایی که این فضا دارد 
استفاده شود.  سلیمانی با بیان اینکه تولید محتوا 
در فضای مجازی هم یک وظیفه عمومی  اســت 
و هم یک وظیفه برای متخصصان، خاطرنشــان 
می کند: حوزویان وظیفه سنگین تری دارند چون 
دانش تخصصی در حوزه دین را دارند ولی مجهز 
به ابزار ارائه این محتوا در فضای مجازی نیستند. 
این یک ضعف اساسی است مثل اینکه افسری را 
تربیت می کنیم اما اسلحه به او نمی دهیم. تولید 

محتوای خوب همین اسلحه است. 
این فعــال فضای مجــازی با تأکید بــر اینکه 
حوزه هــای علمیه باید در فضای مجازی فعال تر 
عمل کنند، یادآور می شــد: البته بعد از فرمان 
آتش به اختیار رهبری، برخی روحانیون به صورت 
خودجوش در این فضا فعالیت می کنند و تولید 
محتوا دارند اما باید به دانش روز مجهز شوند تا با 
خاقیت بتوانند اندیشه های اسامی  و انقابی را 

در فضای مجازی به جهان ارائه کنند. 
وی بــا انتقــاد از مــوازی کاری در تولید محتوا 
برای فضای مجازی، آن را فرصت سوزی دانسته 
و اضافه می کنــد: روی یک محتوا چندین گروه 
تولید دارند در حالی که اگر ســاختار متمرکزی 
وجود داشته باشد که بتواند گروه های تولید کننده 
محتوای دینی را زیر یک پرچم جمع کند تا یک 
محتوای قوی را با تعداد زیادی بازنشر به کاربران 
ارائه نماید )زیرا شبکه سازی در رسانه های دینی 
و انقابی یک ضرورت اســت(، تأثیر آن محتوا را 
بیشتر می کند.  سلیمانی با اشاره به اهمیت فضای 
مجازی، خاطرنشان می کند: همیشه رهبر معظم 
انقــاب در همه موارد از جامعه جلوتر بوده اند و 
اگر امروز بر این موضوع تأکید می کنند، سال های 

آینده را دیده اند.

ادبیات جهان

مبارک سر نجیب محفوظ هم کلاه گذاشته بود! 
فرهنگ: در میان شاعران و نویسندگان عرب زبان نخستین و تنها کسی 
که موفق به کســب جایزه ادبی نوبل شده، نجیب محفوظ بوده است که 
در ســال 1۹88 جایزه نوبل ادبیات را برد. انتظار عرب زبانان برای کسب 
این جایزه هنوز هم ادامه دارد و با وجود اینکه چندین سال نام علی احمد 
سعید )آدونیس( به عنوان نامزد این جایزه مطرح شده است، او هیچ گاه 

نتوانست برگزیده نهایی این جایزه شود. 

نجیب محفوظ از نویسندگان غربگرایی بود که به خاطر حمایت بی دریغش 
از پیمان کمپ دیوید در میان جامعه مســلمان مصر و کشورهای عربی 
چندان محبوب نبود و همواره مورد انتقاد شاعران و نویسندگانی بود که 
به آرمان فلسطین متعهد بودند. حالا مشخص شده است که حمایت های 
دولــت مصر در آن دوران از محفوظ جعلی بوده اســت و حتی گردنبند 
طایی »نیل« که قریب به 3 دهه پیش حســنی مبارک، رئیس جمهور 
سابق مصر، به مناسبت اهدای جایزه نوبل ادبیات به این نویسنده مصری 

اعطا کرده، تقلبی از آب درآمده است. 

 طلا نبود، نقره بود
بر اســاس خبری که »ایبنا« مخابره کرده است، ام کلثوم، دختر نجیب 
محفوظ، در ضمن گفت وگویی در برنامه ماهواره ای »معکم« ادعا کرده که 
گردنبند »نیل« که حسنی مبارک در سال 1۹88 به پدرش داده، برخاف 
ادعای دولت وقت، طایی نیست بلکه از جنس نقره است و روکش طا 
دارد. پس از انتشار این خبر موجی از خشم و حیرت محافل فرهنگی عربی 

و مصری را فرا گرفته است. 
نکته عجیب اینکه خانواده محفوظ همان زمان از جعلی بودن این هدیه 
مطمئن شــده بودند و 3 دهه این راز را برما نکرده بودند. دختر نجیب 
محفوظ در این باره گفته است که مادرش به محض دیدن این گردنبند 
بــه جعلی بودن آن پی برده و بعد از نشــان دادن آن به یک طا فروش از 
تقلبی بودن آن مطمئن شده است. گردنبند نیل عالی ترین نشان مدنی 
دولت مصر است و به کسانی که با خدمات خود نقش مؤثری در زندگی 

مصریان ایفا کرده اند، اعطا می شود. 
ادعای دولت وقت مصر این بود که این گردنبند از طای 18 عیار ساخته 
شده و با ســنگ هایی از یاقوت قرمز و فیروزه آبی مزین شده است. این 
نشان به شــمایل نقش های فرعونی و با نماد نیکی به برگزیدگان اعطا 
می شود. محمد عبدالوهاب موسیقی دان مصری و احمد زویل دانشمند 
مصریِ برنده نوبل شیمی از کسانی بوده اند که پیش تر این نشان را دریافت 

کرده بودند. 

 توهین به فرهنگ مصر
رئیس صندوق توسعه فرهنگی مصر گفته که این گردنبند صرف نظر از 
تقلبی یا جعلی بودن، ماه آینده در موزه نجیب محفوظ به نمایش درخواهد 

آمد. 
این افشــاگری بازتاب زیادی درمیان جامعه مصر داشــته است و آبروی 
اندکــی که رژیم دیکتاتوری مصر داشــت را بر بــاد داد؛ به گونه ای که 
روشنفکران عرب و مصر از مقامات این کشور تقاضا کرده اند در مورد رمز و 

رازهای این رسوایی فرهنگی وارد تحقیقات گسترده شوند. 
روشنفکران مصری این اقدام را توهین بزرگی از جانب حسنی مبارک به 
اهالی فرهنگ قلمداد کرده و از دولت درخواست کرده اند که از توهین و 

تحقیر روشنفکران و هنرمندان دست بردارد. 
برخی گمانه  زنی ها از احتمال جابه جاشدن این گردنبند قبل از اهداشدن 
به نجیب محفوظ یا دستکاری یکی از مسئولین اهدای جوایز حرف زده اند 
اما به هر حال چه مقامات ارشــد دولت مبارک از این مسئله خبر داشته 
باشــد و چه بی خبر باشــند، این موضوع اعتبار دولت مصر را زیر سؤال 

خواهد برد. 
مصطفی عبدالله، روزنامه نگار و از نزدیکان نجیب محفوظ، گفته که عجیب 
است که محفوظ در طول این سال ها حرفی از این گردنبند به کسی نزده 
است. اگر او حالا زنده بود و به تقلبی بودن این گردنبند پی می برد، برایش 

کاماً بی اهمیت بود زیرا او فراتر از چنین جوایزی بود. 

آنچه می خوانید

موجی که برای انتشار جوانمردی 
شــهید حججی به راه افتاد، مثل 
یک نسیم روح افزا بود اما باید به 
جایی برسیم که نه فقط یک نسیم 
بلکه هوای حاکم بر فضای مجازی، 

هوایی سالم باشد
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هــنر

هنــری:  حــوزه 
محمدعلی رجبـــی، 
نگارگر پیشکســوت، 
اظهار کـــــرد: خلق 
اثر هنــــری نیازمند 
پیوســتگی اســت و 
نمی توان کــار را برای 

مدت طولانی به حال خود رها کرد زیرا با گذشــت 
زمان، شخصیت، حال و به قول نقاشان، دست انسان 
عوض می شود و دیگر نمی توان همان ایده اول را با 
همان سرعت و قلم ادامه داد. از این رو تابلو نیمه کاره 
می مانــد و در خود می میرد. وی افزود: هنر ما بعد 
از انقاب اســامی تحول بنیادی را شروع کرد زیرا 
مقصد عالی انقاب اســامی این مهم بود که باید 
به مبانی و اصولی که مورد غفلت و فراموشــی قرار 
گرفته بودند، بازگشــت کنیم. اما این کار ساده ای 

نیست. 

خلق اثر نيازمند پيوستگي است 
مهر: رئیس شــورای 
نظارت  و  ارزشــیابی 
تئاتــر اعــام کرد به 
دلیــل بیشترشــدن 
یش  لیت ها مســئو
چندی  دانشــگاه  در 
به صورت  که  اســت 

غیررســمی و در گفت وگو با مدیــرکل هنرهای 
نمایشی از این شورا خداحافظی کرده است. رحمت 
امینی گفت: طی این یک ســال تقریباً حدود ۷۰ 
درصد از ایده هایی که داشتم نظیر ساماندهی تئاتر 
کمدی تهران، تئاتر خصوصــی و آوردن نیروهای 
تازه نفس به شــورای ارزشــیابی و نظارت را عملی 
کردم. می دانســتم با بیشترشــدن مسئولیتم در 
دانشگاه تهران نظیر پذیرفتن مدیریت گروه هنرهای 
نمایشی پردیس هنرهای زیبای دانشگاه تهران باید 

تمرکز خود را روی فعالیت های دانشگاهی بگذارم.

از شورا خداحافظی کردم 
کارگردان  یک  ایکنا: 
با گایه از کمبود فیلم 
و سریال با موضـــوع 
چهره های تأثیــرگذار 
اینکه  بیان  با  انقاب، 
نبایــد از انگ هایــی 
چون سفارش ســازی 

بترسیم، گفت: فیلم ساختن برای شهدا پرداختن به 
افتخارات این سرزمین است. حمید بهمنی گفت: 
سریال تلویزیونی »دولت عشق« با محوریت زندگی 
شهید رجایی اســت که سال ۱۳۸۱ تولید شد. در 
انقاب اســامی چهره های بزرگی وجود دارند که 
پرداختن به هر یک از آن هــا می تواند الهام بخش 
یک اثر سینمایی یا تلویزیونی باشد. سریال هایی که 
در آن به وقایع تاریخی و انقابی پرداخته می شود، 
سختی های خاص خود را دارد اما من این سریال را 

با عاقه و اعتقاد ساختم.

»شهيد رجایی« را با اعتقاد ساختم 
ایسنا: محمـدمهدی 
حیدریـــــان دربـاره 
جزئیات دیــدار خود 
و تعــدادی از مدیران 
سینمایی با نمایندگان 
کمیســیون فرهنگی 
مجلس گفت: قرار بر 

این شده تا این جلسات به صورت مستمر در وزارت 
فرهنگ یا مجلس شورای اسامی ادامه داشته باشد.  
مهم ترین نکته ای که ما دنبال آن هستیم، این است 
که به یک تفاهم و دید مشترکی برسیم تا نمایندگان 
به سیاست ها و برنامه هایی که در حوزه سینما داریم، 
اشراف پیدا کنند. قرار بر این شده که نمایندگانی 
برای پیگیری این مســئله به ســازمان سینمایی 
معرفی شوند، در این صورت قوانینی با هماهنگی 
مدیران سازمان ســینمایی طراحی می شود تا در 

صحن علنی مجلس طرح و تصویب شود. 

دیدار حيدریان با نمایندگان 

چهره - خبر

ایکنا: یک کارگردان سینما و تلویزیون گفت: سینما در حوزه تاریخ نگاری انقاب 
دستاورد قابل  توجهی نداشته است. برای همین وقایعی چون شهادت زائران خدا در 
ســال ۶۶ هیچ گاه به یک اثر سینمایی تبدیل نشده است. شهریار بحرانی افزود: به 
نظرم اکنون بهترین موقعیت برای پرداختن به موضوعاتی چون شهادت زائران خانه 
خدا در سال ۶۶ است. چون حالا رفتار خصمانه سعودی ها با مردم یمن برای همه 
جهان آشکار شده و با ساخت فیلم هایی در این زمینه انتظار داریم به دستاوردهای 

مطلوبی در این باره دست یابیم. 
اما بخش خصوصی عاقه ای برای ورود به این گونه بحث ها ندارد. چون نه به لحاظ 
مادی این قدرت را دارد و نه اینکه پرداختن به این قبیل موضوعات قادر است گیشه 
مد نظر آن ها را تأمین کند. اما نکته تأسف آور اینجاست که بخش دولتی هم چند 
سالی است عاقه ای برای فعالیت های فرهنگی از خود نشان نمی دهد، به نحوی که 
باید گفت در این دوران شاهد یک انفعال آشکار در این زمینه هستیم و متأسفانه این 

موضوعات مغفول مانده است. 

سینما

فاجعه شهادت زائران 
خانه خدا مغفول ماند 

ایلنا: سوئیت سمفونی افاکیان و حماسه و اقتدار با موضوع دفاع مقدس رونمایی و 
اجرا می شود. سوئیت سمفونی »افاکیان« به آهنگسازی مسعود پیروی و سمفونی 
»حماســه و اقتدار« ســاخته مجید انتظامی، 2۰ تا 2۳ شهریورماه توسط ارکستر 
فرهنگ و هنر دانشــگاه علمی- کاربردی واحد 4۶ در موزه انقاب اسامی و دفاع 
مقدس رونمایی و اجرا می شود.  مسعود  پیروی درباره ساخت این اثر گفت: سوئیت 
ســمفونی »افاکیان« را در 5 موومان با عناوین مارش، یاد یاران )با کام(، سوگ، 
مرد عاشــق )با کام( و وصال نوشــته ام که روایت رفتن، جنگ و برگشتن است. 
 سوسن تقی پور، رئیس دانشگاه علمی-کاربردی واحد 4۶، نیز درباره این اجرا گفت: 
سوئیت سمفونی »افاکیان« که تمامی حقوق معنوی آن متعلق به موزه انقاب و 
دفاع مقدس است، توسط اســتاد پیروی از استادان دانشگاه علمی- کاربری واحد 
4۶ ســاخته شد که با ارکستر فرهنگ و هنر دانشــگاه به رهبری شهرام توکلی و 
علی اکبر قربانی به مدت 4 شب اجرا می شود. در کنار اجرای اثر »افاکیان«، سمفونی 

»حماسه و اقتدار« استاد مجید انتظامی نیز اجرا خواهد شد.

موسیقی 

رونمایی از سوئیت 
سمفونی افلاکیان 

 هنر/ تکتم بهاردوســت  پسر تپل سریال 
»در خانه«، فیلم ســینمایی »ســفر جادویی« و 
فیلــم »هم خانه« را به خاطــر دارید؟ حتماً همه 
بچه هــای بین دهه هــای 5۰ تــا ۷۰ هنوز هم 
ســریال زیبای »در خانه« که بابک بادکوبه نقش 
»محســن« آن سریال را بازی می کرد را به خاطر 
دارند. بادکوبه متولد ســال ۱۳55 در تهران است 
و به خاطر شغل پدرش که تهیه کننده تلویزیون 
بود، فعالیت هنری اش را عماً از ۶ ســالگی آغاز 
کرد. اما او فعالیــت در زمینه  بازیگری را چندان 
جدی نگرفت و بیشــتر فعالیت هایش را بر روی 
اجرا، تهیه کنندگی و البته مشاوره و برنامه سازی 
معطوف کرد. پخش مجدد سریال »در خانه« بعد 
از ۳۰ و اندی سال انگیزه ما برای صحبت با بادکوبه 

است که در ادامه می خوانید. 

 این روزها که بعد از سال ها سریال در خانه 
از تلویزیون در حال پخش است، بد نیست 
از نحوه همکاری تان با مرحوم رســام و این 

سریال بگویید. 
همان طور که می دانید، پدر من خودش تهیه کننده 
تلویزیون بود و من فعالیتم را از ســال های قبل از 
سریال »در خانه« شروع کرده بودم. زمان ساخت 
آن ســریال اکبر عبدی و شــها ریاحی هر 2 از 
محورهای این مجموعه بودند و بقیه بازیگران حول 
این 2 انتخاب می شــدند. برای نقش پسر عبدی 
تهیه کننده و کارگردان به دنبال کسی می گشتند 
که به عبدی شــباهت داشته باشد. بیژن بیرنگ 
که مــرا از زمان برنامه  »بچه ها اینو شــنیدید؟« 
می شناخت، دعوت کرد و تست گرفت و من شدم 
پسر اکبر عبدی. بعد از آن زمان بود که من 2 فیلم 

دیگر هم در نقش مقابل عبدی بازی کردم. 

 به خاطر دارم همان زمان همه می گفتند 
محسن پسر اکبر عبدی است. این شباهت 

باید برای شما هم لذت بخش بوده باشد. 
بله دقیقاً. بویژه برای اکبر عبدی. او هنوز که هنوز 
است می گوید تو باید یک روزی نقش پدر مرا بازی 

کنی! 

 آرش محمــود زاده )جــواد( و محمد 
چراغعلی )مرتضی( هم پیش از این سریال 

سابقه بازی داشتند؟ 
نه، آن 2 تا پیش از این کار هیچ سابقه ای نداشتند 
و از بین تست هایی که از بین بچه ها گرفته بودند، 
انتخاب شدند. البته انتخاب این 2 هم برمحوریت 

رؤیا افشار و اسماعیل پوررضا بود. 
آرش در اســترالیا زندگی می کنــد ولی محمد 
کارمند صدا و سیما است و بله، گاهگاهی همدیگر 

را می بینیم. 

 از خانم شهلا ریاحی خبر دارید؟ 
می دانید که ایشــان سال هاســت کــه آلزایمر 
گرفته اند. من هم به هر بهانه ای گاهی به دیدنشان 
می روم؛ هرچند ایشان دیگر چیزی به خاطر ندارند. 

 برای همراهی شما 3 نفر آن زمان کسی 
مثل بازیگردان امروزه وجود داشت که برای 

ارائه بهتر نقش همراهی تان کند؟ 
بله، اسماعیل پوررضا دستیار کارگردان و بازیگردان 
بود و به ما ۳ نفر خیلــی کمک کرد. البته بیژن 

بیرنگ هم به عنوان نویســنده و کارگردان کمک 
خیلی خوبی بود. 

 لوکیشن ســریال کجا بود، برای آن کار 
چقدر دستمزد گرفتید؟ 

من برای آن کار 2۰ هزارتومان دســتمزد گرفتم 
که دادم به پدرم. لوکیشــن کار هم در مدرســه 
مخروبه ای بود که توسط گروه بازسازی شده و به 
شکل یک خانه در آمده بود. این مدرسه در کوچه 
قلمستان در امیریه قرار داشت و ۳ ماه فیلمبرداری 
در آنجا سپری شد. منزل ما آن زمان شهر زیبا بود. 
۷ صبح سرویس مرا می برد لوکیشن و ما تا 5 یا ۶ 
عصر سر کار بودیم. بعد با معلم خودم قرارداد بسته 

بودند و زمانی کــه منزل می آمدم، معلمم که در 
همسایگی ما بود، تمام این مدت درس های آن روز 
را به صورت خصوصی به من می داد. آرش و محمد 

هم به همین شکل این ۳ ماه را درس خواندند. 

 محســن، مرتضی و جواد پسربچه های 
خیلی شیطانی بودند. حتی پیش می آمد با 
هم دعوا هم بکنند. پشت صحنه هم از این 

اتفاقات می افتاد؟ 
تا دلتان بخواهد! یک دنیا شــیطنت می کردیم و 
مرتب »نکن« و »بشین« می  شنیدیم. حتی بارها 
پیش آمده بود که دو به یک می شدیم و دیگری 

را اذیت می کردیم. 

 بازی کردن یک پسر بچه تازه کار آن هم 
کنار بزرگانی مثل اکبر عبدی و شهلا ریاحی 

حتماً باید مدرسه خوبی بوده باشد. 
بله دقیقــاً. الان که خــودم کار می کنم و درس 
این کار را خوانــده ام، می فهمم که چقدر بازیگر 
حرفه ای مقابلت می تواند در بازی تو سهیم باشد. 
به هر شــکل بازی کردن مقابل کسی مثل شها 

ریاحــی یا حتی اکبر عبدی و رؤیا افشــار کمک 
فوق العاده ای بود. آقای بیرنگ هم آدم کاربلدی بود 
و تعاملش با بازیگرانش خیلی عالی بود. ولی گاهی 
که می خواست ما را به گریه بیندازد، از روش های 
خاصی اســتفاده می کرد. اگر یادتان باشد در یک 
قســمت، نقاشی جواد گم شــده بود و باید گریه 
می کرد. بیرنگ برای اینکه محمد بتواند این صحنه 
را درست بازی کند، با او دعوا کرد و بعد هم گفت 
ضبط کنید. کار که تمام شد، محمد را بغل کرد و 
از دلش درآورد. حتی چنین اتفاقی برای من هم 
افتاد. بیرنگ چون خودش نویســنده و کارگردان 
بود، اجازه نمی داد خارج از سناریو کلمه ای بگوییم. 

 سرنوشت فندوق )طوطی( عزیزخانم بعد 
از تمام شدن سریال چه شد؟ 

خیلی با ما رفیق شــده بود چون ما پشت صحنه 
خیلی با او ســرگرم بودیم. ولــی بعد از اتمام کار 
مهران رسام که تهیه کننده کار بود، فندوق را برد 
به منزلش و تا جایی که می دانم بعد از چند سال 

هم مرد. 

 هرچند با سریال »در خانه« به محبوبیت 
رســیدید ولی بعــد از آن دیگر خیلی در 

تلویزیون دیده نشدید. چرا؟ 
تیم حرفه ای خیلی در معروفیت و دیده شــدن تو 
مهم اســت که البته من در همــه این کارها این 
امتیاز را داشته ام ولی از آنجایی که روی بازیگری 
تمرکزی نداشــتم، این اتفاق بــرای من نیفتاد. 
من سینما خواندم و رفتم ســراغ برنامه سازی و 
ســاخت تیزرهای تبلیغاتی ولی اتفاق افتاده که 
اجرا هم داشته ام. آن زمان مردم همه تمرکزشان 
روی همان 2 شــبکه بود و خیلــی هم از دیدن 
برنامه هایش لذت می بردند ولــی الان تلویزیون 
خود ما حدود ۷۰ کانال دارد )منهای شبکه های 
اجتماعی و شــبکه های کابلی و ماهــواره(. الان 
پراکندگی ها خیلی زیاد و تمرکز خیلی کم شده 
اســت. الان به خاطر تنوع رســانه و کثرت پیام، 
سریال هایی که ساخته می شوند هم خیلی دیده 

نمی شوند. 

سینمای جهان

دیدگاه منتقدان 
درباره یک مجموعه تلویزیونی پر سر و صدا 

سریال »دولت« به دنبال تبرئه داعش است 
 زهرا گریبان   پخش ســریالی تحت عنوان »دولــت« )State( به 
کارگردانی پیتر کوزمینسکی، کارگردان مشهور و موفق سینمای  هالیوود و 
تلویزیون های آمریکایی، جنجال ساز شده است. وی سازنده آثاری همچون 
»جنگجویان«، »بلندی های بادگیر« و »مرگ چراغ« اســت و پخش اثر 
تازه اش چندی پیش از شــبکه 4 بریتانیا آغاز شــده و پس از آن نیز از 
شــبکه های »نشنال جغرافی« و شبکه هایی در استرالیا و آمریکا نمایش 

داده شده است. 

»دولت« روایتگر داستان 4 انگلیسی تبار است که سن و جنسیت متفاوتی 
دارنــد و به دلایل مختلف تصمیم می گیرند به داعش بپیوندند. هرچند 
فیلمنامه این سریال، داستانی و ذهنی است اما کوزمینسکی تأکید دارد 
که تحقیق در زمینه واقعیت هایی که بناست در آن نمایش داده شود، از 
جولای 2۰۱۶ آغاز شده و مطالعات بسیار دقیقی برای ساخت آن انجام 
شــده است. 4 شخصیت اصلی این ســریال که شامل 2 جوان، یک زن 
پزشک و فرزند پسر ۱۰ ساله اش می شوند، پس از ورود به کمپ آموزشی 
داعش با حقایقی روبه رو می شــوند که به نظرشان بسیار عجیب و زننده 
می آید. از همان ابتدا چهره خشــن این گروهک تروریســتی برای آن ها 
مشخص می شود و آن ها با تصاویری روبه رو می شوند که اگرچه تماشای 
آن از صفحه تلویزیون بســیار دشوار است اما چشم و گوش بینندگان را 

نسبت به برخی حقایق باز می کند. 

 راه برگشتی نیست
در بدو ورود شخصیت های اصلی به کمپ، پاسپورت آن ها سوزانده می شود 
تا بفهمند راه برگشــتی وجود ندارد. آن ها بایــد تصاویر مادران خود را به 
دلیل بی حجاب بودن از گوشی های خود حذف کنند. همه اعضا باید از یک 
توالت اســتفاده کنند، بدون کارد و چنگال غذا بخورند و حتی مجبورند با 
سر بریده شده انسان فوتبال بازی کنند!  قسمت اول این سریال بیش از یک 
میلیون بیننده داشت و بازخورد آن در شبکه های اجتماعی بسیار مثبت 
بوده است. البته ظاهراً منتقدین با تماشاگران هم نظر نیستند و علی رغم 
کیفیت فنی بالای این ســریال، انتقاداتی بدان وارد دانسته اند. از آنجایی 
که شــخصیت های اصلی داستان افرادی بسیار معمولی و نرمال و سرشار 
از عواطف و احساســات انسانی و نوع دوســتانه هستند، برخی معتقدند 
کوزمینسکی سهواً در حال ایجاد نگرشی مثبت نسبت به اعضای گروهک 
تروریستی داعش است و اعضای داعش در واقعیت هرگز این قدر دل رحم 

نیستند. 

 شیطنت »دولت«
البته نظرات بینندگان و همچنین منتقدان، بسیار با یکدیگر متفاوت بوده و 
طیف گسترده ای از بینندگان این سریال معتقدند کوزمینسکی چهره خشن 
داعش را به خوبی ترســیم کرده و ثابت کرده مسائل شیطانی در جزئیات 
کار داعش هســت. اما ریچارد کمپ، از ســردمداران مبارزه با تروریست، 
اعتقاد دارد که تماشای این سریال ممکن است به عضوگیری مجدد داعش 
بینجامد. دیگر انتقاد اساسی وارده به این سریال این است که کوزمینسکی 
برخاف ساخته های پیشین خود و کارنامه درخشانش که ساخت درام های 
موفق سیاسی را نیز شامل می شود، این بار به دلیل سرعت بالای پیشروی 
داستان نتوانسته مخاطب را با ذهن شخصیت ها همسو کند و اصلی ترین 
سؤال این روزهای مردم را بی پاسخ گذاشته است: انگیزه جوانان کشورهای 
توسعه یافته برای پیوستن به داعش چیست؟ گذشته از آنکه تقریباً همه 
چیز در این سریال به نام اسام تمام می شود و تفاوتی میان اسام راستین 
و گروهک خونریز داعش مشاهده نمی شود، برخی می پرسند چطور ممکن 
اســت 4 جوان تحصیل کرده و مدرن تصمیم بگیرند وارد گروه پرآوازه ای 
همچون داعش شوند اما اطاعاتشان نسبت به داعش آن قدر ضعیف باشد 
که در مورد خشــونت طلبی این گروه که شــاخص ترین ویژگی آن است، 
چیزی ندانند؟  سریال »دولت« در گام های نخستین پخش است و هنوز 
برای قضاوت آن زود است. باید نشست و دید روند داستانی آن به کجا ختم 

می شود و صاحب نظران در مورد آن چه خواهند گفت. 

با بابک بادکوبه به انگیزه پخش دوباره سریال »در خانه« 

اکبرعبدی می گوید باید یک روز نقش پدرم را بازی کنی 

آنچه می خوانید

الان بــه خاطــر تنــوع رســانه و 
کثــرت پیــام، ســریال هایی کــه 
ساخته می شوند هم خیلی دیده 

نمی شوند
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خط هشدار

به گوشى هاى هوشمندهجوم جاسوس ها 
جواد  ســرهنگ  قرمــز:  خط 
جهانشيري در تشريح اين هشدار 
آورد: در پــي مراجعــات مكرر 
تعدادي از شــهروندان مبني بر 
آميز  توهين  پيامك هاي  ارسال 
از ســوي گوشــي تلفن همراه 
ناشناس  افرادي  به  اين عزيزان 
رسيدگي به موضوع در دستور 

كار كارشناسان پليس فتا استان قرار گرفت. سرهنگ جهانشيري افزود: با توجه 
به بررسي گوشي مراجعين به پليس فتا استان و تحقيقات بعمل آمده مشخص 
شــد برخي از نرم افزارهاي نصب شده روي گوشي هوشمند مراجعين جعلي 
بوده و با شــگردي نوين از افراد مي خواهد تا با نصب مجدد يا به روز رســاني 
برخي نرم افزارهاي مورد نياز گوشي هوشمند، از قابليت جديد اين نرم افزارها 
مانند بازار و يا موبوگرام و... بهره جويند.  اين مقام انتظامي در خصوص نحوه كار 
اين جاســوس افزار توضيح داد: پس از دانلود و نصب نرم افزاري خاص توسط 
قرباني، نرم افزار مربوطه بدون اينكه صاحب گوشــي مطلع باشد، با در اختيار 
گرفتن برنامه هاي گوشي از جمله ارسال و دريافت پيامك، شماره هاي تماس 
ومخاطبين و...، اقدام به سرقت اطلاعات و يا انجام اعمالي بدون اختيار صاحب 
گوشي مي نمايد.  سرهنگ جهانشيري در رابطه با نصب ناخواسته جاسوس افزار 
بر روي گوشي تعدادي ازمراجعين يا قربانيان به پليس فتا استان افزود: در تمام 
موارد بررســي شده مشخص شد قربانيان به طور يكسان با دانلود نرم افزار از 
سايت هاي نامعتبر مورد نفوذ قرار گرفته و با دانلود از اين سايت ها و نصب نرم 

افزارهاي جعلي به جاي نرم افزار اصلي، مورد جاسوسي واقع شده اند.
 اما منفعت كلاهبردار از در اختيار گرفتن و جاسوسي از قرباني در چيست؟

 رئيس پليس فتا استان يادآور شد: سودجويان وكلاهبرداران فضاي سايبري از بانك 
هاي اطلاعاتي گردآوري شده و جاسوسي از افراد منبع درآمد ايجاد كرده و در برخي 
موارد مشاهده شده است از طرف قرباني به فرد ديگري پيامك ارسال شده و يا حتي به 
قرباني پيشنهاد مي شود براي خلاصي از بدافزار مربوطه به سايت هاي هدف مراجعه 
و به اين شكل موجب افزايش بازديد يا تعداد اعضاي خود گردند و بدين طريق راهي 
براي كسب منفعت مالي ايجاد نموده اند.  اين مقام انتظامي خاطر نشان ساخت: عاملين 
انتشار جاسوس افزار ها و بدافزارهاي رايانه اي تحت هر عنواني مورد تعقيب پليس فتا 
خواهند بود و پليس فتا به ضرس قاطع با مجرمين فضاي سايبري و افرادي كه سعي 
بر برهم زدن آرامش و امنيت رواني ســاير كاربران را دارند برخورد غيرقابل اغماضي 
را خواهد داشــت. سرهنگ جهانشيري براي پيشــگيري از وقوع مجدد و شيوع اين 
جاســوس افزار در بين كاربران نيز توصيه كرد: كاربران گرامي از دانلود نرم افزارهاي 
مورد نياز خود از سايت هاي ناشناس، نا امن و شبكه هاي اجتماعي خودداري نموده 

و با نصب آنتي ويروس به روز شده از حريم خصوصي خود محافظت بعمل آورند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
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خط قرمز: شــرور چاقوكش پس از قتل پسر 
جوان زمانى كه قصد فرار داشت هدف دو گلوله 

پليس قرار گرفت.
ســاعت 21:30 دقيقه دوشــنبه 6 شهريور ماه 
امســال مأموران كلانترى 130 نــازى آباد در 

جريان درگيرى خونينى قرار گرفتند.

با حضــور مأمــوران در ياغچى آبــاد- خيابان 
گودرزى، در همان حضور در محل و بررســى 
ميدانى اوليه اطلاع پيدا كردند جوانى 22 ساله به 
نام اميرحسين از ناحيه گردن هدف ضربه چاقو 
قرار گرفته و به شدت مجروح شده است و عامل 
اين درگيرى خونين درحاليكه مأموران را در يك 

قدمى خود ديد پا به فرار گذاشت.
مأموران در اين مرحله پى بردند كه عامل اين 
درگيرى خونين پيمان 28 ساله يكى از اراذل و 
اوباش معروف منطقه است و وى بدون توجه به 

دستور ايست پليس پا به فرار گذاشت.
مأمــوران در تعقيب و گريز پليســى اقدام به 
شليك تيرهوايى كردند تا پيمان تسليم مأموران 
شود اما بى فايده بود و اين متهم بدون توجه به 
دستور پليس به فرار خود ادامه داد و به داخل 

يك قهوه خانه رفت.
تيم پليسى كه احتمال مى دادند پيمان با حضور 
در قهوه خانه و در حاليكه قصد تســليم شدن 
نداشــت اقدام به گروگانگيرى كند كه در اين 
مرحله مأموران از ناحيــه هر دو پا وى را هدف 

گلوله قرار دادند و در ادامه پيمان براى درمان به 
بيمارستان منتقل شد.

پس از دســتگيرى پيمان، از بيمارســتان خبر 
رسيد كه اميرحسين به خاطر شدت خونريزى 
و ضربات چاقويى كه به ناحيه گردنش وارد شده 
روى تخت بيمارســتان به كام مرگ فرو رفته 

است.
همين كافى بود تا تيمــى از مأموران اداره 10 
پليس آگاهى تهران به دســتور بازپرس شعبه 
پنجم دادســراى امور جنايى براى تحقيقات از 

عامل اين جنايت وارد عمل شوند.
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه 
با جرايم جنايى پليس آگاهى تهران با اعلام 
اين خبر گفت: در تحقيقات اوليه مشخص 

شد كه متهم پرونده از اراذل و اوباش منطقه 
نازى آباد و داراى ســوابق متعدد در زمينه 
نزاع و درگيرى است كه بارها توسط پليس 
امنيت عمومى دستگير و روانه زندان شده 

است. 
ســرهنگ حميد مكــرم افــزود: تحقيقات در 
خصــوص اين پرونده جهت شناســايى انگيزه 
درگيــرى و جنايت در مراحــل مقدماتى قرار 
داشته و متهم نيز براى سير مراحل درمانى در 
بيمارستان اســت و تحقيقات از وى هنوز آغاز 
نشــده اما قرار بازداشت موقت از سوى بازپرس 
ويژه قتل صادر و متهم پس از درمان در اختيار 
اداره دهم ويژه قتل پليس آگاهى تهران بزرگ 

قرار خواهد گرفت.

شليك پليس، قاتل خطرناك را  زمينگير كرد

خط قرمز : 35 نفر به خاطر مســموميت با گاز كلر در 
مجتمع ورزش هاى آبى «موج هاى خروشان شانديز» به 

بيمارستان منتقل شدند.
گزارش خبرنگار ما به نقل از معاون دادســتان مشــهد 
حاكى است: اين حادثه شامگاه دوشنبه به مركز اورژانس 
115 اعلام شــد كه با توجه بــه اهميت موضوع چند 

دستگاه آمبولانس به محل اعزام شدند.
به گفته قاضى حيدرى، 30 نفر با آمبولانس و اتوبوس 
آمبولانس و 5 نفر هم با وسيله شخصى به بيمارستان 

منتقل شدند.
يك منبع آگاه نيز گفــت: از مجموع مصدومان انتقال 
يافته به مراكز درمانى حدود 30 نفر نيمه شب دوشنبه و 
بامداد ديروز از مراكز درمانى ترخيص شده اند و هم اكنون 
دو نفر از مصدومان در اورژانس يكى از بيمارســتان ها، 
بسترى هســتند. فرماندار شهرســتان بينالود (طرقبه 
شانديز) هم در گفت و گو با خبرنگار ما بابيان اينكه تمام 
35 نفر مســموم مجموعه موج هاى خروشان نوجوان 
بودند، اظهار داشت: براســاس بررسى هاى اوليه درباره 
علت مســموميت، حضور حدود 10 ساعته  افراد -كه 
دانــش آموزان 8 تا 12 ســال از تبريــز بودند- در اين 
مجموعه، منجر به مسموميت و تنگى نفس آن ها شده 
است. سيد حسن حسينى خاطرنشان كرد: اين افراد با 
علايم سرفه، تنگى نفس، سوزش چشم، آبريزش بينى و 

حالت تهوع در بيمارستان شريعتى مشهد پذيرش شده 
و پس از مداوا همگى مرخص شده اند.  وى گفت: مسئول 
مجموعه موج هاى خروشان براى پاسخگويى به سؤالات 
فراخوانده شــده و توضيحات خود را ارائه داده اســت 
كه تحقيقات در اين خصوص در حال انجام اســت. در 
همين حال برخى استفاده بيش از اندازه از گاز كلر براى 
ضدعفونى آب مجموعه را علت اين حادثه اعلام كرده اند.

مجموعه آبى موج هاى خروشان در ابتداى جاده شانديز  
سال 1394 با زيربناى 60 هزار متر مربع و ظرفيت 15 
هزار نفر، فعاليت خود را به عنوان بزرگ ترين مجموعه 
سرپوشــيده آبى مشهد آغاز كرد. يك ماه پس از افتتاح 
اين مجموعه به دليل قطع شدن برق، تعدادى از زنان و 
كودكان در اين مجموعه گرفتار شدند و مشكلاتى براى 

آن ها به وجود آمد.

مسموميت 35 نوجوان  در  يك مجتمع آبى شانديز 

 نفر به خاطر مســموميت با گاز كلر در 
مجتمع ورزش هاى آبى «موج هاى خروشان شانديز» به 

گزارش خبرنگار ما به نقل از معاون دادســتان مشــهد 
حاكى است: اين حادثه شامگاه دوشنبه به مركز اورژانس 
 اعلام شــد كه با توجه بــه اهميت موضوع چند 

 نفر با آمبولانس و اتوبوس 
 نفر هم با وسيله شخصى به بيمارستان 

خط قرمز - مهــدى كاهانى مقدم: 
كودك پنج ســاله بجنــوردى كه 8 ماه 
پيش براثر حمله يك ســگ وحشــى 
شكمش پاره شده بود، شب سه شنبه در 

بيمارستانى در شيراز جان سپرد.
به گــزارش خبرنگار مــا، در يكى از 
شب هاى ســرد دى ماه سال گذشته، 
«اميرمحمد داورى» كودك 5 ســاله 
ساكن روستاى جلگه شوقان از توابع 
شهر ستان بجنورد، هنگامى كه پدرش 
براى بدرقه ميهمانــان از خانه خارج 
شده بود، او نيز با فاصله به دنبال آنان 
به راه افتاد،اما در مســير راه يك سگ 
وحشى به وى حمله ور شد و شكمش 

را دريد.
چند دقيقه بعد پدر كه فكر مى كرد، امير 
محمد داخل خانه و نزد مادرش مى باشد، 
پس از رفتن ميهمانان در حال بازگشت 
به ســمت خانه، متوجه صداى ناله هاى 
فرزنــدش كه در چنگال ســگ گرفتار 
شده، مى شــود و براى رهايى و نجات او 
به سگ حمله مى كند، اما دير شده بود 
و شكم پاره اميرمحمد نشان از وخامت 
حال او داشت، پدر با فرياد از اهالى كمك 

خواست.
دقايق طولانــى بعد، زمانى كه نيروهاى 

امدادى سررسيدند، مشخص شد بيش 
از 90 درصد از روده كوچك اين كودك 
توسط ســگ خورده شده و جسم نيمه 
جــان او بلافاصله به بيمارســتان امام 
على(ع) بجنورد منتقل شد كه با توجه 
به شدت جراحات وارده از آنجا به مشهد 

انتقال يافت.
بنابر اين گزارش پدر اميرمحمد پس از 
چند روز از بسترى بودن اميرمحمد در 
مشــهد، با اعتراض به نحوه رسيدگى به 
كادردرمانى،  مخالفت  باوجود  فرزندش، 
اميرمحمــد را براى ادامــه معالجات به 

شيراز برد.

معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــكى 
خراسان شمالى در اين باره به خبرنگار ما 
گفت: روده كوچك اين كودك درحمله 
سگ دريده شد و از بين رفته بود و امكان 
پيوند روده كوچك نيز وجود نداشــت و 

بايد مراقبت هاى ويژه از آن مى شد.
دكترحق بين با اشاره به اينكه با اعزام اين 
بيمار به بيمارستان شيراز موافق نبوديم، 
تصريح كرد: خدماتى كه در بيمارستان 
شــيراز به اين بيمــار ارائه مى شــد، با 
بيمارستان مشهد، هيچ تفاوتى نداشت 
و به همين دليل با اعــزام بيمار موافق 

نبوديم.

كودك بجنوردى قربانى حمله سگ وحشى شد



خط خبر

چهار اهوازى در قهوه خانه كشته شدند 
خط قرمز: عامل آتش سوزى مرگبار اهواز كه منجر به مرگ هولناك چهار نفر 

شده بود دستگير شد. 
 سردار حيدر عباس زاده، رئيس پليس استان خوزستان در بيان جزئيات اين 
خبر گفت: در پى اعلام پليس 110 مبنى بر وقوع يك فقره آتش سوزى منجر 
به مجروحيت در مورخه 8 مرداد در قهوه خانه يكى از محلات شهرستان اهواز، 

بلافاصله مأموران پليس و يگان هاى امدادى به محل حادثه اعزام شدند.
رئيس پليس خوزستان افزود: با توجه به اينكه در چند روز بعد حادثه چهار نفر 
از مصدومان جان خود را از دست دادند، تيم مجرب كارآگاهان پليس آگاهى 
موضوع را به طور ويژه در دستور كار خود قرار دادند. عباس زاده تصريح كرد: 
با بررســى دقيق و موشكافانه كارآگاهان پليس آگاهى از محل حادثه و انجام 
تحقيقات ميدانى يك نفر كه عامل آتش سوزى بوده را شناسايى و با هماهنگى 

مرجع قضائى در يك عمليات ضربتى در مخفيگاهش دستگير كردند.
رئيس پليس اســتان خوزستان درخاتمه خاطرنشان كرد: متهم در تحقيقات 
بعمل آمده با مشاهده مدارك مستند و مستدل پليس به بزه انتسابى اعتراف 
و علت آن را اختلاف شخصى عنوان كرد كه پس از تكميل پرونده جهت سير 

مراحل قانونى راهى مراجع قضائى شد.

دستگيرى شايعه ساز اينترنتى در مشهد 
خط قرمز: مدير كانالى تلگرامى 
كه شايعه آتش سوزى در يكى از 
مجتمع هاى تفريحى شهرستان را 
در كانالش انتشار داده بود توسط 
پليــس فتا شهرســتان طرقبه 

شانديز دستگير شد. 
ســرهنگ عبــاس نظافتى در 
تشريح اين خبر گفت: نماينده 
حقوقــى يكــى از مجتمع هاى 

تفريحى تجارى شهرستان، ضمن شكايت قضايى به پليس فتا اعلام كرد پس 
از انتشــار شــايعه اى در فضاى مجازى مبنى بر آتش سوزى در اين مجتمع 
تفريحى از آنجايى كه تلفن هاى همراه قبل از ورود به مجموعه آبى در كمدهايى 
نگهدارى مى شود، ضمن ايجاد موجبات نگرانى بسيار شديد خانواده هاى افراد 
حاضر در اين مجموعه تفريحى تا مدتى عده بســيار زيادى از مشتريان بليت 
خود را لغو و يا از خريد بليت امتناع مى كردند كه باعث ايراد ده ها ميليون تومان 

خسارت به اين مجتمع بزرگ تفريحى شده است.
وى گفت: با دريافت اين خبر پليس فتا شهرستان بلافاصله اقدامات خود را در 
اين زمينه آغاز و با بهره گيرى از فنون نوين پليسى و اقدامات فنى مدير كانالى 
كه اين مطلب را در كانال تلگرامى خود منتشر كرده بود در مشهد شناسايى و 
دستگير شد. در تحقيقات و بازجويى هاى انجام شده از اين متهم 42 ساله كه 
مدير يك كانال ورزشى است مشخص شد اين خبر آتش سوزى كه متعلق به 
سال هاى گذشته و قبل از افتتاح اين مجموعه تفريحى است را به علت افزايش 

تعداد بيننده هاى كانال منتشر كرده است.

اختلاس 800 ميليونى يك خانم 
از يك تيم ليگ برترى تهرانى! 

ركنا: در روزهاى اخير شنيده شد فردى توانسته بعد از اختلاس از يك باشگاه 
ليگ برترى ايران را ترك كند. 

حال مشــخص شده فرد متوارى خانمى اســت كه 5 ماه قبل توسط يكى از 
مقامات اجرايى باشگاه در امور مالى استخدام شده بود.

يــك منبع آگاه در اين رابطه گفت: «معمــولاً بانك براى چك هاى بالاى 50 
ميليون تومان از مدير مالى باشگاه استعلام مى گرفت ولى اين بار براى 4 فقره 
چك كه مجموع آن بيش از 800 ميليون تومان بوده، اين استعلام گرفته نشده 
است و كارمندان امور مالى باشگاه توانسته اند امضاى مديرعامل را روى چك ها 

جعل كنند و با مراجعه به بانك آن را وصول كنند».
هم چنين گفته مى شــود  خانم فرارى اختلاس كننــده با مبلغى حدود 384 
ميليون تومان از ايران فرار كرده و ما بقى اين پول به حسابى بانكى منتقل شده 
كه مسئولان باشگاه در حال رديابى اطلاعات مربوط به صاحب حساب و ارتباط 

با كسانى هستند كه اين فاجعه مالى را رقم زده اند.

حكم اعدام براى عامل قتل زن جوان 
درچهارراه تابلو

خــط قرمز: مرد جــوان كه در 
اقدامى هولناك نامــزدش را در 
دوران عقد به قتل رسانده بود در 

يك قدمى چوبه دار قرار گرفت. 
دراين واقعه غم انگيز كه آذر سال 
93 رخ داد مــرد جوانــى به نام 
پوريا، به خاطراختلاف هاى شديد 
خانوادگى، همسرش را در مقابل 

ديدگان مردم با ضربات كارد از پا در آورد. عامل جنايت پرونده معروف به «چهار 
راه تابلو»ى گرگان، پس ازدستگيرى در اعتراف هايش گفت: هرچه تلاش كردم 
همســرم دوباره به خانه و زندگى مشترك برگردد قبول نكرد. مدتى بود كه 
احساس مى كردم رفتارش تغيير كرده است. فائزه در يك آرايشگاه كار مى كرد و 
من هم دوست نداشتم او اينكار را ادامه دهد. بنا بر اين تصميم به قتلش گرفتم.
بعد از اعترافات متهم و درخواســت قصاص از ســوى اولياى دم، پرونده براى 
رسيدگى به دادگاه كيفرى استان گلستان ارسال شد. متهم نيز با اقرارصريح به 
قتل گفت: آنروز با سه ضربه چاقو همسرم را به قتل رساندم. بدين ترتيب قضات 
پس از پايان محاكمه وارد شور شدند و متهم را به قصاص محكوم كردند. رأى 

صادره در ديوان عالى كشور نيز به تأييد رسيد.
رئيس كل دادگسترى گلستان اظهارداشت: حكم قصاص پس ازتأييد نهايى 
به اســتان ابلاغ شــده و پرونده به اجراى احكام دادگسترى گرگان فرستاده 
شد. هاشميان با بيان اينكه قصاص اين فرد با درخواست خانواده مقتول اجرا 
مى شود، ادامه داد: بر خلاف آن چه پيشتر در فضاى مجازى منتشر شده بود 

حكم اين فرد در ملأعام اجرا نخواهد شد.

ماجراى دزدى كه ضامن دزدى ديگر شد 
خط قرمز: ســارق سابقه دارى كه با گذاشتن سند ملكش ضامن همدستش 

شده بود تا از زندان آزاد شود، هنگام سرقت از خانه همدستش دستگير شد. 
با دســتگيرى يكى از سارقان به نام شهرستان آبادان كه بارها به دليل سرقت 
روانه زندان شده بود يكى از همدستان وى به نام هسون با گذاشتن وثيقه سند 

ملكش ضامن اين سارق سابقه دار شد و او را از زندان آزاد كرد!
پس از چند روز از آزادى متهم از زندان، هسون، زمانى كه قصد سرقت از خانه 
يكى از همدستانش را داشت توسط پليس دستگير شد و باشكايت دوست و 
همدستش روانه زندان شد. هسون نيز به تلافى شكايت دوستش سند وثيقه اش 
را از ضمانت وى آزاد كرد و رفيقش را روانه زندان كرد. هر دو همدست سابقه دار 

هم اكنون به دليل سرقت در زندان بسر مى برند.
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قدس گزارش مى دهد

ارسال پيام مرگ از تلگرام

خط قرمز- بهاره بختيارى: همين چند ماه قبل بود كه 
يك نماينده مجلس گفت، تهيه موادمخدر حتى از خريد 
نان سنگك هم راحت تر است، آن روز مد نظر اين نماينده 
مجلس موادفروشى هاى پارك ها و ساقى هاى سركوچه و 
خيابون بود. شــايد فروش موادمخدر سال ها به يك روال 
انجام مى شد اما طى همين چند سال اخير توزيع و فروش 
موادمخدر آنقدر دچار تغيير شــده كه تصورش هم دشوار 
است، موادفروش ها حالا ســفارش مى گيرند و با موتور و 
ماشين تحويل مى دهند. در خيابان قرار مى گذارند و بدون 
هرگونه دلهره اى موادمخدر مى فروشند. باورش سخت است 
اما واقعيت دارد كه برخى خط تلفن هاى بين مواد فروش ها 
تا چند ده ميليون تومان خريد و فروش مى شود، خط هايى 
كه ميان تعداد زيادى از معتادان توزيع شده و با آن تماس 
دارند و شماره تماس ها ثبت شده تا نفوذى و مأمورى نتواند 

وارد شبكه آن ها شود.
حالا و اين روزها با توسعه فضاى سايبرى، موادفروش ها هم 
به تكنولوژى روز مجهز شــده اند و در زمره گروه هايى قرار 
گرفته اند كه اقدام به سوءاستفاده از فضاى مجازى مى كنند.
اين روزها ديگر كمتر شــهروندى مى توان يافت كه گوشى 
هوشمند نداشته باشــد يا در گروه و كانال هاى شبكه هاى 
اجتماعــى عضو نباشــد در عين حال دشــوارى رديابى و 
ردزنى و امكان تبليغات و ارتباط آسانتر، بيشتر ولى ارزانتر 
با مخاطبان باعث شــده تا مواد فروش ها هم وارد اين فضا 
شده و تحت عناوين مختلف اقدام به توزيع موادمخدر كنند، 
حتى گروه هايى راه اندازى كنند كه اعضاى آن را خريداران 
موادمخدر تشــكيل مى دهند. همين مسئله باعث شده تا 
پليس نيز به ردزنى موادفروش ها در فضاى مجازى بپردازد، 
تعقيب و گريزى هميشگى كه طى ماه هاى اخير به شناسايى 

تعدادى ساقى موادمخدر و كشف مقدارى موادمخدر شد.
در همين راستا، قاضى بخشى محبى معاون امور اجتماعى و 
پيشگيرى از جرم دادسراى مركز استان خراسان رضوى در 
گفت و گو با خبرنگار قدس، با بيان اينكه با تمام افرادى كه 
در فضاى مجازى اقدام به فروش برخى از داروهاى غيرمجاز 
و موادمخدر مى كنند، برخورد سريع و قاطع خواهيم داشت 
گفت: بنا به تشخيص دادســتانى معاونت دادسرا در امور 
فضاى مجازى و واكنش ســريع تعيين شده تا ضمن رصد 
تخلفات فضاى سايبر دستورات قضايى لازم به صورت فورى 
صادر شود، اين در حالى است كه برخى از شهروندان تصور 
مى كنند، اقدامات غيرمجاز آن ها در تلگرام قابل رصد نيست 
بلكه ما با همكارى پليس فتا حتــى با افرادى كه مردم را 
تشويق به استعمال دخانيات مى كنند برخورد خواهيم كرد، 
فروشندگان موادمخدر هم در دستوركار براى شناسايى قرار 

گرفته و طبق قانون مجازات خواهند شد.
در همين راستا همچنين رئيس پليس فتا خراسان رضوى 
از انتقال قاچاقچيان موادمخدر به فضاى ســايبرى بدليل 
هويت پنهان اين فضا خبر داد و از آن به عنوان يك جرم 

نوظهور در فضاى سايبرى ياد كرد.
وى افزود: هويت پنهان در فضاى ســايبرى موجى ايجاد 
كرده تا قاچاقچيان موادمخدر احساس امنيت بيشترى در 
فضاى سايبر داشته و براى رسيدن به اهداف شوم خود با 
سوءاستفاده از بستر شبكه هاى اجتماعى موبايل كه در حال 
حاضر بيشترين آمار استفاده از اينترنت را در جامعه به خود 

اختصاص داده، اهداف سوء خود را دنبال كنند.
رئيس پليس فتا خراســان رضوى يادآور شد: كارشناسان 
پليس فتا به صورت شــبانه روزى فضاى سايبرى را رصد 
كــرده و هرگونه تبليغ و فــروش موادمخدر چه در قالب 
محصولات دارويى يا ترفندهايى كه با به كارگيرى آن قصد 
دارند تا فعاليت خود را از چشم پليس مخفى نگه دارند را 

شناسايى مى كند. 
وى افزود: پليس فتا پس از تشكيل پرونده براى متهمان 
جهت دســتگيرى به پليس تخصصى موادمخــدر ارايه 
مى دهد كه تحقيقات در پليس موادمخدر كامل شده و باند 

و گروه شناسايى و دستگير مى شوند.

هكرهاى زنجانى 1200
حساب بانكى را خالى كردند

خط قرمز: ســردار على  آزادى فرمانده انتظامى اســتان 
زنجان از شناسايى و متلاشى شدن يك باند هك حساب 
بانكى افراد خبر داد و گفت: اعضاى هشــت نفره اين باند 
بيش از هزار و 200 حســاب بانكى را در ســطح كشــور 
خالى كرده بودند. در پى شكايت يكى از شهروندان مبنى 
بر برداشــت غير مجاز از حساب بانكى اش از طريق فضاى 
مجازى و درگاه تقلبى بانكى، رسيدگى به موضوع در دستور 

كار كارشناسان پليس فتا زنجان قرار گرفت.
در تحقيقات صورت گرفته مشخص شد اين برداشت هاى 
غير قانونى، توسط اعضاى يك باند، در حجم گسترده در 

سطح كشور صورت گرفته است.
با توجه به حساســيت موضوع و وجود شــاكيان متعدد، 
پرونده به صورت ويژه مورد رسيدگى قرار گرفت و نسبت 
به شناسايى اعضاى اين باند اقدام شد. اعضاى اين باند در 
شــبكه هاى اجتماعى اقدام به تبليغ و فروش نرم افزارها، 
اقلام و موارد ممنوعه با قيمت بسيار پايين كرده و افراد را 

به يك درگاه جعلى بانكى هدايت مى كردند.
اعضاى اين باند پس از دريافت اطلاعات حساب بانكى اقدام 
به سرقت اطلاعات كاربران كرده و نسبت به خالى كردن 

وجوه حساب آن ها اقدام مى كردند.
متهمان چند ميليارد ريال را به اين شيوه برداشت كرده اند 
و در ادامه تحقيقات مشخص شد اعضاى هشت نفره اين 
باند به اطلاعات حســاب بانكى بيش از هزار و 200 نفر از 
افراد در سراسر كشور دسترسى يافته و ازحساب اين افراد 
مبالغــى از 50 هزار تا 500 ميليون ريال را به صورت غير 

قانونى برداشت كرده اند. 
متهمان با اقدامات فنى و پليسى شناسايى و با هماهنگى 
دستگاه قضا دستگير و جهت سير مراحل قانونى به پليس 
فتا زنجان منتقل شدند. متهمان دستگير شده داراى رنج 

سنى 17 تا 23 سال هستند.
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خط قرمــز- مهدى كاهانى مقدم: ســردار كريمى 

فرمانده انتظامى خراســان رضوى گفت كه عامل قتل 

دختر 5/5 ســاله فريمانى شناسايى شد و علاوه بر قتل 

بيرحمانه اين دختربچه به 15 فقره سرقت ديگر طلا و 
جواهرات دختربچه ها اعتراف كرد.

ســردار قادر كريمى در تشريح ماجراى دستگيرى اين 

متهم گفت: در پى سرقت چندين فقره طلا و جواهرات 

دختربچه ها، مأموران پليس در شهرســتان تربت جام 
موفق شدند زنى را شناسايى و دستگير كنند.

ماجراى دســتگيرى اين زن نيز روايت جالبى دارد كه 

سرنخ آن به يك طلافروشــى در تايباد مى رسد، پس 

از تحقيقات گسترده مأموران طلافروشى كه جواهرات 
سرقتى را خريدارى كرده بود شناسايى شد.

اين طلافروش مدعى شــد كه جواهرات را بدون كاغذ 

خريــد از مردى كه به او اعتمــاد دارد خريدارى كرده 

است و همين مســئله تصوير مرد جوان را پيش روى 
مأموران پليس قرار داد.

مأمــوران با همكارى طلافروش اقــدام به رديابى مرد 

جوان كردند و او را در حوالى تايباد ردگيرى، شناسايى 

و سپس دستگير كردند، اما اين مرد هم مدعى بود كه 

هيچ نقشى و اطلاعى از سرقت جواهرات دختربچه ها 
ندارد و چند تكه طلا را زنى به او داده است.

مرد جوان در بازجويى ها گفت كه چندى قبل با زنى 

ســاكن مشهد ريزه تايباد آشنا شده است، آن زن اين 

چند تكه طلا را به او داده و از او خواسته كه آنها را به 
طلافروشى برده و تبديل به پول نقد كند.

مأموران كه هر لحظه به عامل اصلى سرقت ها نزديك 

مى شدند عمليات تعقيب و مراقبت خود را به مشهدريزه 

تايباد كشاندند و در عملياتى ضربتى و غافلگيرانه موفق 

شدند عامل سرقت طلاهاى دختربچه ها را شناسايى و 
دستگير كنند.

اين زن كه از مســير سيســتان و بلوچستان راهى 

خراسان رضوى شــده و در نهايت اقدام به سرقت ها 

در شهرستان ها مى كرد به چندين سرقت طلا اعتراف 
كرد.

اما ماجراى قتل دختر 5/5 ســاله فريمانى، معمايى 

بود كه پيش روى پليس خراسان رضوى قرار داشت 

و مأموران در جريان اين قتل اقدام به بازداشــت سه 
مظنون كرده بودند.

سردار قادر كريمى فرمانده انتظامى خراسان رضوى 

در ادامه تصريح كرد: اين زن تحت بازجويى هاى فنى 

و تخصصى مأموران ســرانجام ســه شنبه لب به سخن 
گشود و اعترافات هولناكى كرد.

ســردار كريمى افزود: اين زن به 15 فقره سرقت طلا و 

جواهرات دختر بچه ها در شهرستانهاى تربت جام، تايباد، 

باخرز، مشــهد و شانديز اعتراف كرده است و قتل دختر 
بچه فريمانى را هم گردن گرفته است.

او در تشريح ماجراى قتل خاطرنشان كرد: اين زن اعتراف 

كرده است كه وارد فريمان شده و در حال عبور از خيابان 

بوده كه متوجه مى شود در خانه اى باز است، به در خانه 

نزديك مى شود و دختربچه اى را در حال بازى در حياط 

خانه مشــاهده مى كند، او كه بخاطر سرقت هاى فراوان 

متوجه طلاهاى همراه دختربچه مى شود بلافاصله وارد 

حياط شــده از دختربچه مى خواهد دستشويى خانه را 

نشانش بدهد و به اين بهانه دخترك را به قسمت خلوت 
حياط خانه مى كشد.

او سپس در يك حركت دخترك را به داخل دستشويى 

مى برد تا طلاهاى او را بدزد كه با مقاومت و سر و صداى 

دخترك روبه رو مى شود، همين مسئله باعث مى شود تا 

دســتش را مقابل دهان دختربچه گذاشته و فشار دهد 

تا كســى صداى او را نشنود و دستگير نشود، اما ناگهان 

متوجه مى شــود كه دخترك ديگر حركت نمى كند و 

بخاطر همين بلافاصله از دستشــويى خارج و متوارى 
مى شود.

* ماجراى گم شدن دختر بچه فريمانى

فرمانده انتظامى خراسان رضوى در گفت و گو با خبرنگار 

ما جزئيات قتل بى رحمانه دختربچه 5/5 ساله فريمانى 
را تشريح كرد.

ســردار سرتيپ دوم قادر كريمى گفت: دقايقى مانده به 

نيمه شب شنبه مرگ مشكوك فاطمه 5/5 ساله توسط 

پرسنل بيمارستان فريمان به مركز فوريت هاى پليسى 

110 اعلام شــد كه با توجه به اهميت موضوع اكيپى از 

مأموران انتظامى به محل اعزام شده و مراتب را به مقام 
قضايى خبر دادند.

وى افزود: در بررســى هاى انجام شــده توسط مأموران 

مشــخص شــد، خانواده اين كودك پس از 1/5 ساعت 

جســت وجو پيكر بى جان او را داخل سرويس بهداشتى 

منزل پدربزرگش كه در همسايگى آنها سكونت داشته در 

حالى پيدا كرده اند كه النگوى طلايش دزديده شده اما 
گوشواره هايش به سرقت نرفته بود.

فرمانده انتظامى خراسان رضوى خاطرنشان كرد: خانواده 

فاطمه بلافاصله پيكر او را به بيمارستان انتقال داده اند 

كه با معاينات پزشكى مرگ او با احتمال خفگى تأييد 

شده اما يقين علت قطعى و تامه مرگ مستلزم اعلام 

نتيجه معاينات دقيق پزشكى قانونى است كه به دستور 

مقام قضايى جســد اين دختربچه در اختيار آنها قرار 
گرفته است.

وى يادآور شد: ادله تحقيقات پليس حاكى از آن است 

كه پدربزرگ فاطمه ســاعتى قبل از حادثه از سه نوه 

خود مى خواهد كه به مغازه ســركوچه رفته و برايش 

شير بخرند و فاطمه 5/5 ســاله كه نمى تواند همپاى 

دو كــودك ديگر بدود از ميانــه راه به خانه پدربزرگ 

بازمى گردد و ســاعت 21/30 دقيقــه خانواده متوجه 
غيبت و مفقود شدن اين كودك مى شوند.

ســردار كريمى گفت: مأموران رسيدگى كننده به اين 

پرونده از همــان دقايق اوليه با دســتورات تخصصى 

دادســتان فريمان تحقيقات وسيعى را در اين باره آغاز 

كردند و با توجه به آثار و شواهد و سرنخ هاى موجود يك 

زن ميانسال را به عنوان مظنون به قتل و دو مرد را نيز به 
اتهام سرقت النگوى فاطمه دستگير كردند.

وى تصريح كرد: تحقيقات مأموران نشــان داد كه قاتل 

دختربچه زنى است كه تبعه خارجى است و در جريان 

ســرقت طلا و جواهرات دختربچه ها دســتگير شده 

است. اين بيوه 40 ســاله كه خود داراى 4 فرزند است 

با شگردى خاص اقدام به سرقت جواهرات از دختربچه ها 

در خيابان هاى شــهرهاى مختلف مى كرد كه متأسفانه 

سرقت جواهرات دخترك فريمانى به قتل او منجر  شده 

اســت. بازجويى از اين زن درباره ساير جرايم و زاوياى 
تاريك پرونده ادامه دارد.

بيوه سياه، عامل قتل بى رحمانه دخترك فريمانى

خط قرمز- سعيد كوشافر: پدر خانواده پيام را چند بار 
مرور كرد، چيزى جز تهديد و اخاذى از اين پيام اســتنباط 
نمى شد. هرچند كه مشخص بوداين پيام توسط شخص يا 
اشــخاص حرفه اى به رشته تحرير درنيامده، امادر هر حال 

سخن از اخاذى به ميان آمده بود .
پدر خانواده وقتى ديد كه همراه اين پيام تهديد چند عكس 
خانوادگى از آن ها هم ارسال شد موضوع را جدى تر گرفت. 
عكس هاى كاملاً خصوصى از او و همسرش و فرزندشان كه 

معلوم نبود چه طور به دست آن ها افتاده است.
پدر لحظه اى هم درنگ نكرد و راهى دادگســترى شد تا از 
عاملان اين اخاذى شــكايت كند. او به همراه ابلاغيه راهى 

پليس فتا شد تا مأموران پليس گره ازاين پرونده باز كنند.
پدر خانواده به افســر پرونده اش گفت كه هيچ كس به اين 
تصاوير دسترســى نداشــته وحتى آن ها را در شبكه هاى 
اجتماعى هم براى فاميل نزديك به اشتراك نگذاشته ام كه 
نگران هك شدن گوشى يا نرم افزار آن ها باشم، با كسى هم 
خصومت نداريم كه بخواهد به هر طريقى شده عاملى براى 

اخاذى از ما پيدا كند.
افسر پليس فتا بعد از بررسى پرونده با زيركى دريافت كه بايد 
عامل نشت اين عكس ها در خانه مرد شاكى باشد. بنابراين از 
مرد پرسيد كه چه كسانى در خانه اش تلفن همراه هوشمند 
داشته و از نرم افزارهاى ارتباط جمعى استفاده مى كنند. اين 
مأمور زبده در اين ميان وقتى به اســم دختركى 10 ساله 
رسيد درنگ نكرد و خواســت كه با او گفت وگويى داشته 

باشد.
* دختر 10 ساله در مركز پليس فتا

رنگ از صورت دخترك پريده بود، ترس را مى شد از صورتش 
خواند،وقتى افسر پرونده از پدر و مادرش خواست اتاق را ترك 
كنند تا او بتواند با دخترك 10 ساله تنها صحبت كند، دخترك 
تا آخرين لحظه با چشــم آن ها را بدرقه مى كرد. افسر پرونده 
خيلى دوســتانه سخن را با دخترك شــروع كرد، از ماجراى 
خريد گوشــى پرســيد، دخترك هم در جوابش گفت كه در 
ميان فاميل ما همه دختر و پسر بچه ها گوشى دارند، من هم 
مدت ها بود كه از پدرم خواسته بودم برايم گوشى بخرد، البته 
مادرم هم به پدر فشار مى آورد كه مگر دختر من از بچه هاى 
فاميل چه چيزى كم دارد كه نبايد گوشى داشته باشد و هر بار 

كه در ميهمانى ها حاضر مى شويم حسرت بخورد.
همين شد كه پدرم براى تولدم يك گوشى هوشمند خريد. 
در خانه ما همه گوشى هوشمند داشتند جز من و به خاطر 
همين استفاده از اينترنت در فضاى خانه امرى عادى بود. از 
دوســتانم در كلاس هاى تابستانى ياد گرفتم كه چطور نرم 
افزارهاى ارتباط جمعى روى موبايلم نصب كنم و وقتى خانه 
هســتم با آن ها گفت وگو كنم. افسر پرونده سخن دخترك 

به اينجا كه رســيد حرفش را قطع كرد و پرسيد، خوب از 
عكس ها بگو، آن ها را براى چه كسى فرستادى. افسر خيلى 
خوب توانسته بود اعتماد دخترك 10 ساله را جلب كند، او 
گفــت هر چه بگويد مثل يك راز بين آن ها مى ماند و پدر و 
مــادرش او را تنبيه نخواهند كرد او به دخترك گفت كليد 

حل مشكلى كه براى پدرش پيش آمد تنها دست اوست.
دختر 10 ســاله در ادامه گفت: چند روز از نصب نرم افزار 
گذشته بود كه با دخترى همسن و سال خودم آشنا شدم، 
دخترى كه شــايد يكى دو ســالى از من بزرگ تر بود، ولى 
خيلى مهربان بود و دايم از من تعريف مى كرد، در درس ها 
كمكم مى كرد و هر وقت بيكار مى شدم با او گپ مى زدم. او 
يك روز از من خواست تا عكس هايى از پدر و مادرم و اعضاى 
خانواده و فاميل برايش بفرستم تا بيشتر با هم آشنا شويم و 
من هم تعدادى از عكس هايى كه در مجالس و ميهمانى ها يا 
در خانه كنار پدر و مادرم و ساير اعضاى خانواده گرفته بودم 
برايش ارســال كردم. اما او چند روز بعد از دريافت عكس ها 
وقتى كه گفتم ديگر عكس براى ارســال ندارم ارتباطش را 

قطع كرد و ديگر جواب پيام هايم را نمى دهد.
افســر پرونده بلافاصله وارد كار شــد. آن ها موبايل دختر 
بندرعباسى را مورد بررسى قرار دادند عكس هايى كه براى 
تهديد پدر خانواده ارسال شده بود، بخشى از همان تصاوير 
خصوصى بود كه با فريب دخترك 10 ساله به دست آورده 
بودنــد. مأموران پليس فتا عمليات فنى و تخصصى خود را 
آغاز كردند و خيلى زود توانستند رد عاملان اخاذى را هزار 
كيلومتر آن سوتر در تهران شناسايى كنند. دستور قضايى 
اخذ شــد و مأموران با نيابت قضايى راهى پايتخت شدند تا 
اقدام به دســتگيرى عاملان اخاذى نمايند. آن ها در ادامه 
عمليات رد زنى خود توانســتند بــه محل زندگى متهمان 

برسند و طى يك عمليات ضربتى آن ها را دستگير كنند.
مأموران اگرچه متهمان راكه سه نفر بودند به مقر پليس فتا 
هدايت كردند، اما باورش دشوار بود كه سه نوجوان زير 18 

سال عاملان اين تهديد و اخاذى باشند.
اين متهمان به محض قرار گرفتن در مقابل افســر پرونده 

در حالى كه اشــك ندامت بر گونه هايشــان جارى بود به 
جرمشان اعتراف كردند و به شــرح ماجرا پرداختند. آن ها 
گفتند كه بــا ايجاد يك پروفايل جعلــى در نرم افزارهاى 
ارتباطى و انتخاب عكس دخترانه ابتدا اقدام به طرح دوستى 
با دختــران مى كردند. آن ها پس از جلب اعتماد دختران از 
آن ها مى خواســتند كه عكس هاى خصوصى خود را ارسال 
كنند و مســائل كاملاً شــخصى و رازهاى زندگى شان را با 
آن ها درميان بگذارند، دختران هم كه احساس مى كردند، با 
دخترى همسن و سال خود در ارتباط هستند خيلى راحت 
اقدام به ارسال عكس يا بيان راز هاى زندگى خود مى كردند.

اين دقيقاً همان چيزى بود كه اين سه پسر نوجوان دنبالش 
بودند، آن ها ســپس با سوءاســتفاده از عكس ها و مسائل 
محرمانــه، دختران را تهديد كــرده و اخاذى مى كردند، در 
مورد دخترك 10 ســاله بندرعباسى هم ماجرا همين طور 
بــود. با اين تفاوت كه اين بار آن ها پــدر دخترك را هدف 

اخاذى قرار داده بودند.
والدين اين سه نوجوان پس از بازداشت فرزندانشان به مركز 
پليس مراجعه كردند. آن ها كه باورشان نمى شد چنين جرمى 
از سوى سه نوجوان رخ داده باشد، پذيرفتند كه هيچ نظارت 
و كنترلى بر رفتار فرزندانشــان در فضاى مجازى نداشتند، 
آن ها تنها براى رضايت پسران نوجوانشان گوشى هوشمند 
خريده بودند، اما هرگز در فكر نظارت بر آن ها نبودند و همين 
باعث شد تا اكنون براى ملاقات پسر نوجوانشان راهى كانون 

اصلاح و تربيت شوند.
اگرچه اين پرونده با شناسايى متهمان خود ختم به خير شد، 
اما سرهنگ افتخارى، رئيس پليس فتا هرمزگان خاطرنشان 
كرد: در اين پرونده از يك سو والدين دختر 10 ساله مقصرند 
چرا كه زودهنگام گوشى هوشمند و نرم افزارهاى ارتباطى را 
در اختيار دخترشان  قرار داده و دختربچه اى كه خيلى زود 
فريب مى خورد را در فضاى پرمخاطره مجازى بدون نظارت 
رها كرده اســت. وى افزود: از ديگر سو والدين سه نوجوان 
تقصير بزرگ ترى دارند، آن ها علاوه بر اينكه گوشى هوشمند 
در اختيار آن ها قرار داده و هيچ نظارتى بر كارهاى آن ها در 
فضاى مجازى نداشتند، آموزش درست ارتباط اجتماعى هم 
به آن ها نداده اند و در تربيت آن ها به گونه اى عمل كرده اند 
كه تمايل به بزه و بزهكارى و حركت به سمت جرم براى اين 

سه نوجوان فراهم شود.
سرهنگ افتخارى تأكيد كرد كه فضاى مجازى دنيايى بزرگ 
و پرمخاطره اســت و به همان اندازه كه مى تواند مفيد باشد 
احتمال بروز  مشــكل هم وجــود دارد. بنابراين خانواده ها 
هرگز نبايد از فعاليت فرزندانشان در فضاى سايبرى غفلت 
كنند، چرا كه ممكن است تاوان يك لحظه غفلت يك عمر 

پشيمانى باشد.

پدر خانواده پيام را چند بار 
مرور كرد، چيزى جز تهديد و اخاذى از اين پيام اســتنباط 
نمى شد. هرچند كه مشخص بوداين پيام توسط شخص يا 
اشــخاص حرفه اى به رشته تحرير درنيامده، امادر هر حال 

پدر خانواده وقتى ديد كه همراه اين پيام تهديد چند عكس 
خانوادگى از آن ها هم ارسال شد موضوع را جدى تر گرفت. 
عكس هاى كاملاً خصوصى از او و همسرش و فرزندشان كه 

پدر لحظه اى هم درنگ نكرد و راهى دادگســترى شد تا از 
به اينجا كه رســيد حرفش را قطع كرد و پرسيد، خوب از عاملان اين اخاذى شــكايت كند. او به همراه ابلاغيه راهى 

دختر 10 ساله بندرى طعمه مجازى 3 نوجوان تهرانى
پايان اخاذى پسران دختر نما در پيام رسان هاى موبايلى

خط قرمز: فرمانده انتظامى خراســان رضوى از كشــف 
بزرگترين محموله لوازم التحرير قاچاق در اين استان خبر 
داد و گفت: ســاعت 10 صبح روز دوشــنبه مأموران دايره 
مبارزه با قاچاق كالا و ارز پليس آگاهى شهرستان سبزوار 
هنگام كنتــرل خودروهاى عبورى در محور شــاهرود به 
سبزوار به يك دستگاه تريلى مشــكوك شده و خودرو را 
با علائم هشداردهنده متوقف كردند. وى افزود: در بازرسى 
از اين تريلى 320 هزار و 225 قلم انواع لوازم تحرير قاچاق 
و فاقد هرگونه مجوز گمركى شــامل دفتر، خودكار، قلم، 
ماشــين حســاب، ميز تحرير با صندلى، ليوان سراميكى 

بزرگ، كايت بادى، برچســب رنگى و... كشف شد. سردار 
كريمى ادامه داد: در دومين مرحله از اجراى طرح تشديد 
مبارزه با گوشى قاپى هاى خيابانى در مشهد نيز، پرده از 30 
فقره سرقت برداشته شد. وى افزود: در اجراى اولين مرحله 
از اين عمليات گسترده سه سارق حرفه اى توسط تيم هاى 
گشــتى كلانترى هاى امام رضا(ع) و سناباد مشهد در حال 
ارتكاب ســرقت دستگير و به مراجع قضايى معرفى شدند. 
وى خاطرنشان كرد: در دومين مرحله از اجراى اين عمليات 
تيم هاى گشــتى كلانترى سپاد مشهد با تقويت كنترل و 
مراقبت هاى نامحســوس در محدوده مراكز بزرگ تجارى 

بين المللى حوزه استحفاظى خود جوان 21 ساله اى كه يكى 
از عاملان اصلى گوشى قاپى بود را در حالى كه قصد سرقت 
از خانم جوانى داشــت، دستگير كردند. با انتقال متهم به 
كلانترى، پنج شاكى كه براى اعلام سرقت به محل مراجعه 
كرده بودند، اين پسر 21 ساله را مورد شناسايى قرار دادند. 
وى گفت: در بازرسى بدنى از متهم سه دستگاه گوشى تلفن 
همراه، يك قبضه چاقوى دســته بلند و 260 هزار تومان 
وجه نقد كشف شــد. اين متهم كه آثار خودزنى نيز روى 
گردنش مشاهده مى شد، تاكنون به 30 فقره گوشى  قاپى 
اعتراف كرده و تحقيقات براى كشف ديگر سرقت هاى انجام 
شده توسط او ادامه دارد. متهم اعتراف كرد كه گوشى هاى 
ســرقتى را به يك تبعه خارجى مى فروخته كه تحقيقات 
براى دســتگيرى مالخر اموال مســروقه با اين احتمال كه 

گوشى هاى تلفن همراه را از مرز خارج كرده اند، ادامه دارد.

  فرمانده انتظامى خراسان رضوى خبر داد

رمزگشايى از 30 فقره گوشى قاپى در مشهد



پس از ۹ سال و با حضور وزیر ورزش و جوانان 

استخر قهرمانی »شهید حججی«  در مشهد افتتاح شد
 شــنا  ورزش  اســتخر قهرمانی شهید 
حججی مشــهد پس از 9 ســال انتظار عصر 
دیروز با حضور وزیر ورزش و جوانان و استاندار 
خراسان رضوی همزمان با هفته دولت افتتاح 
شد تا شناگران خراسان رضوی از این پس در 
مجموعه ای مجهز فعالیت های آبی و قهرمانی 

خود را دنبال کنند.
کلنگ احداث این پروژه ورزشــی از سال 87 
به زمین خــورد اما به دلیل مشــکلات و نبود 
بودجه مناسب آماده بهره برداری نشد ولی در 
نهایت با پیگیری رســانه های گروهی و توجه 
مسئولان اجرایی استان ســرانجام تخصیص 
بودجه عمرانی مناسب صورت گرفت تا انتظار 
9 ســاله به پایان برســد.با بهره برداری از این 
مجموعه ورزشی حالا خانواده شنا امیدوار است 
که محیطی اختصاصی برای انجام فعالیت های 

حرفه ای دارد. 
* صبوریــان: به مجموعه گازرســانی 

می کنیم
کوروش صبوریان، مدیــرکل ورزش و جوانان 
استان خراسان رضوی در حاشیه مراسم افتتاح 
استخر قهرمانی شــهید حججی در مشهد به 
خبرنگار قدس گفت: ابتدا قرار بود تنها استخر 
قهرمانی در این مجموعه ورزشی وجود داشته 
باشد اما پس از مذاکره با وزیر ورزش و جوانان 
موافق شــدیم مجوز احداث ســونا و جکوزی 
این مجموعــه را هم دریافت کنیــم و به امید 
خدا شــاهد راه اندازی این بخش هم به زودی 

خواهیم بود.
وی در خصــوص اینکه گفته می شــود این 
مجموعه به صورت رســمی راه اندازی و قابل 
بهره بــرداری نخواهد بود، توضیــح داد: اصلا 
چنین چیزی نیست، این مجموعه مورد بهره 
برداری قــرار خواهد گرفت و مشــکلی بابت 
استفاده ورزشکاران وجود ندارد. از آنجا که ما 
می توانیم در حال حاضر از گازوئیل اســتفاده 
کنیم با این مسئله موافقت کردیم اما قطعا تا 

پایان شهریورماه موضوع گازرسانی هم برطرف 
خواهد شد تا مجموعه دوگانه سوز شود.

رئیس هیئت:فضای لازم برای پیشرفت 
شنا ایجاد شد

مجید مشــتاق عشــق، رئیس هیئت شــنا و 
شیرجه اســتان خراســان رضوی نیز در این 
رابطه به خبرنگار قدس گفــت: با راه اندازی و 
بهره برداری از این مجموعه فضای لازم برای 
ارتقا و پیشرفت ورزشکاران حوزه شنا افزایش 
یافته است و بدون شــک پس از راه اندازی فاز 
اول و تکمیل فاز دوم می توانیم از پروژه ورزشی 

شهید حججی به صورت کامل در جهت پرورش 
استعدادهای شنای استان برای کسب افتخارات 
بیشــتر برای خانواده شنای اســتان خراسان 
رضوی اســتفاده کنیم.مشتاق در پایان گفت:  

این استخر سرپوشیده با زیربنایی به مساحت 
2800 مترمربع، دارای 8 خط و اســتخری به 

ابعاد 50 در 21 متر می باشد.
*هزینه 33 میلیاردی

مدیرعامل شرکت توســعه و نگهداری اماکن 
ورزشی هم با اعلام اینکه تاکنون 33 میلیارد 
ریال برای این اســتخر هزینه شــده است، به 

خبرنگار قدس گفت:از دیگر امکانات اســتخر 
شهید حججی، می توان به سونای خشک و تر 
و ساختمان اداری اشاره کرد. که این تجهیزات 
نیز به عنوان فاز دوم به مجموعه اضافه شــد و 

به زودی شــاهد راه اندازی و آغــاز به کار این 
قسمت ها نیز خواهیم بود.

»مدبــر« در خاتمه گفت: این پــروژه پس از 9 
سال با تلاش مهندسان، کارشناسان و کارگران 
زحمتکش این شرکت، آماده بهره برداری برای 
مردم ورزشدوست استان خراسان رضوی قرار 

خواهد گرفت.

بدشانسی های منصوریان تمامی ندارد
 منتظری حداقل دو ماه دور از میادین

ورزش: پژمان منتظری که در تمرین روز دوشــنبه آبی ها مصدوم 
شد، ظاهرا از ناحیه کتف دچار شکستگی شده و به همین دلیل باید 
عمل شود و دوران نقاهت او هم دو ماه خواهد بود.این اتفاق درحالی 
رخ می دهد که منصوریان روی این بازیکن حساب ویژه ای در شرایط 
بد فعلی استقلال کرده بود.اخیرا هیئت مدیره باشگاه استقلال نیز به 
منصوریان دو بازی مهلت داده تا تیم را به شرایط ایده آل بازگرداند و 

گرنه سرمربی خارجی جای او را خواهد گرفت.

سرمربی سوئد: حیف دیگر »قدوس«  را 
نداریم

ورزش: یان اندرسون، سرمربی 54 ساله تیم ملی سوئد در واکنش 
به سؤالی مبنی بر اینکه سامان قدوس در ماه ژانویه دو بازی برای تیم 
ملی این کشور انجام داد، اما اکنون حضور در تیم ملی ایران را انتخاب 
کرده و چه نظری در این خصــوص دارد، گفت: »از اینکه قدوس را از 
دست داده ایم، حسرت می خورم. با این حال باید به تصمیمی که این 
بازیکن گرفته احترام بگذارم، چون من هم می دانم که او پیشــینه و 

ریشه اش ایرانی است«.

کره جنوبی ۷ سال در حسرت گل زدن 
به ایران

ورزش: روزنامه  سیچوآن دیروز درباره ناکامی تیم   ملی فوتبال کره 
جنوبی در باز کردن دروازه  ایران، نوشــت: وقتــی در جام ملت های 
آسیا در دوحه قطر در سال 2011 توانستیم ایران را شکست دهیم، 
فکرش را نمی کردیم که تا 7 ســال حتی نتوانیم دروازه  ایران را باز 
کنیم.یون بیت گرام در  دقیقه 107 توانست دروازه  ایران را باز کند و  
تیم افشین قطبی را حذف کند، اما از آن سال به بعد کره جنوبی هیچ 
گاه نتوانسته اســت حتی دروازه  ایران را باز کند و 4 بار برابر این تیم 

شکست خورده است.
دو شکست رفت و برگشت در انتخابی جام جهانی 2014، شکست 
یک بر صفر در ورزشگاه آزادی در دیداری دوستانه و پیروزی یک بر 
صفر ایران برابر کره جنوبی در بازی رفت انتخابی جام جهانی 2018 
این چهار مســابقه بوده اند که هر چهار مســابقه با هدایت کارلوس 

کی روش بوده است. 

کرار جاسم: آخرین فصل حضورم در 
ایران است

ورزش: کرار جاســم در گفت وگویی که با روزنامه الملاعب داشت 
به ســتایش از لیگ ایران پرداخت و اظهار کرد: لیگ برتر ایران جزو 
بهترین لیگ های آسیاست و حتی می توان این لیگ را با لیگ های 
اروپایی هم مقایسه کرد. این فصل قصد نداشتم که در لیگ ایران بازی 
کنم اما به خاطر اصرار ســرمربی نفت آبادان که دوست صمیمی ام 
است یک فصل دیگر هم در فوتبال ایران به بازی ادامه دادم. با وجود 
تمایل مدیران نفت برای ادامه  همکاری در فصل بعد باید بگویم که 
این آخرین فصل فوتبالی من به عنوان لژیونر است و سال بعد حتما 

به عراق بر می گردم.

مهاجم سابق استقلال در حوالی 
ذوب آهن

ورزش: مهاجم سابق استقلال در آستانه پیوستن به تیم ذوب آهن 
اصفهان است.

سید ایمان موسوی قراردادش را با باشگاه نساجی مازندران فسخ کرد 
و اکنون در آستانه پیوستن به تیم ذوب آهن است.این بازیکن اکنون 
در اصفهان حضور دارد و مراحل نهایی امضــای قراردادش در حال 

انجام است. موسوی سابقه بازی در تیم استقلال تهران را هم دارد.

خلیل زاده: به انتقادهای مغرضانه کاری 
ندارم

فارس:  شجاع خلیل زاده مدافع پرسپولیس درباره اینکه در چند 
وقت اخیر بعضا انتقادهایی از تــو در فضای مجازی صورت گرفته 
اســت. چه جوابی برای منتقدانت داری؟ گفت: من فقط می توانم 
تلاش کنم تا بهترین عملکرد را داشته باشم، چون شاد کردن دل 
هواداران از هر چیزی برای من مهم تر اســت و بقیه مسائل مهم 
نیست. همین که هواداران شاد باشــند و کادر فنی از من راضی 
باشــد برایم کافی اســت. کاری به انتقادهای مغرضانه ندارم اما 

انتقادهای فنی را می پذیرم.

مذاکرات هافبک پیشین پرسپولیس با 
سپیدرود

ورزش:شهاب کرمی که نیم فصل دوم لیگ قبل را برای پرسپولیسی 
ها به میدان رفت، دیروز به مذاکره نهایی با سپیدرودی ها پرداخت تا 
در رابطه با پیوستن به این تیم تصمیم گیری کند. کرمی پس از پایان 
دوران سربازی خود و جدایی از ملوانی ها راهی پرسپولیس شد و در 

نیم فصل دوم لیگ شانزدهم برای این تیم به میدان رفت .

ضد حمله

»گاسپار« از تیم ملی اخراج شد
ورزش: فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران طی بیانیه ای عذر دستیار 
کی روش را خواست. دانیال گاســپار - هماهنگ کننده و مربی دروازه بانان 
تیم ملی فوتبال پس از رفتار کاملا غیرحرفه ای و غیرقابل قبول روز شــنبه 
چهارم شهریورماه در فرودگاه دبی، تصمیم گرفت که پرواز به کره جنوبی را 
سوار نشــود و همراه اعضای تیم ملی فوتبال کشورمان وارد شهر سئول نشد. 
همچنین با توجه به اینکه گاسپار نسبت به وظایف و تعهدات قراردادی خود 
عمل نکرده است، بنابراین فدراسیون فوتبال ســریعا اقدام به استخدام یک 
مربی دروازه بانان جدید کرد و الکساندر لوپز جایگزین وی شد. لوپز در حال 
حاضر در اردوی تیم ملی در کره جنوبی بسر می برد و به وظایف خود در تیم 

ملی عمل می کند.

باید از موقعیت های نیم بند هم استفاده کنیم
برانکو: بازیکنان نا امید را با خودمان نمی بریم

ایسنا: سرمربی پرســپولیس درباره دیدار برگشت پرســپولیس مقابل الاهلی 
عربســتان در چارچوب مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا اظهار کرد: 
بازی رفت نیمه اول مرحله یک چهارم نهایی بود و بــازی دوم برای هر دو تیم یا 
همه چیز دارد یا هیچ چیزی برای دو تیم نخواهد داشت. ما نشان دادیم آن ها بهتر 
از ما نیستند و در بازی برگشت نمایش بهتری خواهیم داشت. برانکو ایوانکوویچ 
با بیان اینکه بازیکنان ناامید را با خودش به ابوظبی نمی برد، گفت: ما بعد از گل 
زودهنگامی که در بازی رفت خوردیم ساده نبود که به بازی برگردیم. در این سطح 
از فوتبال اگر شــانس نیم بند هم گیرمان بیاید باید گل بزنیم. وی درباره شرایط 
مســلمان جهت حضور در دیدار برگشــت مقابل الاهلی تصریح کرد: مسلمان 

مشغول فیزیوتراپی است و خواهیم دید کی به میادین بازمی گردد. 14

تلگرامی

1

   کنفدراسیون فوتبال آسیا قضاوت دیدار تیم های 

ایران و کره جنوبی را به پیتر گرین استرالیایی سپرد.
   سجاد مشکل پور و سعید لطفی، بازیکنان فصل 

گذشته تیم ســایپا با عقد قراردادی یک ساله به تیم 
خونه به خونه بابل ملحق شدند.

   تیم ملی فوتبال دختران زیر 15 سال کشورمان 
در رقابت های کافا تاجیکستان برابر تیم تاجیکستان با 

نتیجه سه بر یک به پیروزی رسیدند.
    ســایت اســپورت عراق مدعی شــد که باشگاه 
گسترش فولاد تبریز رسما پیشنهادی را به علی لطیف، 
هافبک الشرطه عراق داده است اما این بازیکن پیشنهاد 

باشگاه ایرانی را رد کرده است.
   تیم فوتبال معیذر قطر که ســیامک کوروشــی، 
مدافع فصل گذشته سایپا را در اختیار دارد در دیداری 
تدارکاتی به مصاف الریان رفت که با نتیجه 2 بر صفر 

شکست خورد.

مجوز نوراللهی 
زودتر از موعد صادر 

می شود؟
تسنیم: هافبک پرســپولیس به دنبال 
صدور مجوز بازی پیــش از اتمام قانونی 
خدمت سربازی اش است. احمد نوراللهی 

که در حال حاضر کارهای مربوط به ترخیص از خدمت سربازی اش را انجام می دهد 
و در حالی که خدمت او به صورت قانونی 29 شــهریورماه به پایان می رسد، اما به 
دنبال مجوز بازی پیش از این تاریخ است. وضعیت هافبک پرسپولیس تا هفته آینده 
مشخص می شود و اگر این بازیکن موفق به دریافت مجوز بازی پیش از موعد قانونی 
خدمت سربازی اش شود، می تواند از دیدار هفته ششــم لیگ برتر سرخپوشان و 

همچنین دیدار برگشت با الاهلی عربستان تیمش را همراهی کند.

انصاری فرد خواهان 
ماندن در المپیاکوس 

شد
ورزش: به نقل از رادیو ورزش یونان، 
باشگاه المپیاکوس یونان آماده است 
تا دربــاره آینده کریــم انصاری فرد، 

مهاجم ایرانی اش تصمیم جدی بگیرد و به نظر می رســد ترجیح می دهند 
او را نگه دارد.با صعود المپیاکوس به لیگ قهرمانان اروپا و رقیب شــدن با 
بارسلونا و یووه، بسنیک، ســرمربی المپیاکوس درباره انصاری فرد تصمیم 
سختی را پیش رو دارد و این درحالی است که مهاجم ایرانی خواهان ماندن 
در این تیم شده است. با این وجود بازگشــت کریم به پانیونیوس کماکان 

وجود دارد.

آرزوهای چشمی در 
تیم ملی

ورزش سه : روزبه چشمی، عضو تیم ملی 
فوتبال که برای نخستین بار این فرصت 
را بدست آورد تا در مسابقات انتخابی جام 
جهانی حضور داشــته باشد، گفت: این 

نخستین اردوی من با تیم ملی در راستای 
انتخابی جام جهانی اســت. من با حضور در اردوی تیم ملی فوتبال بزرگسالان این 
فرصت را بدست آوردم تا به جمع بازیکنان باتجربه ملحق شوم. بازیکن تیم ملی در 
پایان درباره هدف اصلی و آرزوهایی که در دوره بازیگری اش دارد، گفت: هیچ شکی 
نیســت که یکی از اهداف اصلی من بودن در تیم ملی و بازی کردن در جام جهانی 
اســت و هدف بعدی من بازی کردن در تیم های اروپایی اســت تا بتوانم در ادامه 

فعالیت بازیگری ام از لحاظ فنی پیشرفت و رشد داشته باشم. 
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ورزشـــی

در گفت و گوی اختصاصی با قدس
بشار رسن: هدفم قهرمانی با پرسپولیس درآسیا است

حمیدرضاعرب: بشار رسن 23ســاله را خیلی ها یکی از 
خریدهای خوب پرســپولیس در فصل هفدهم می دانند. 
وینگری اهل کشور عراق که با ســرعت و تکنیک خود می 
تواند هواداران پرســپولیس را مجذوب خــود کند. اولین 
نمایش رسن مقابل الاهلی رقم خورد تا این بازیکن درآستانه 
دیدارتدارکاتی تیم ملی کشــورش عراق با سوریه محکی 
جدی بخورد. حالا رسن امیدوار است در بازی فوق حساس 
پنج شــنبه مقابل تایلند برای عراق به میدان برود. او براین 
باور است که بازی برای پرسپولیس می تواند سرمربی تیم 

ملی عراق را برای بازی دادن به او ترغیب کند. 
*در اوج جوانی هم برای یکی از بزرگ ترین باشگاه 
های فوتبال آسیا بازی می کنی و هم تیم ملی عراق که 
جزء بهترین تیم های فوتبال آسیا محسوب می شود. 
من بازیکن سخت کوشی هستم که سخت تمرین می کنم. 
برای همین فکرمی کنم ظرفیت بازی در یکی از باشگاه های 
بزرگ آسیا را دارم و می توانم هم زمان در تیم ملی عراق هم 
بازی کنم. عراق استعدادهای زیادی در فوتبال دارد که اگر 
در مسیر درستی قرار بگیرند می توانند فوتبال آسیا را تحت 

الشعاع قرار بدهند.
* از انتخاب پرسپولیس دنبال چه اهدافی بودی؟

نکاتی هست که دوست ندارم در رسانه ها درباره اش حرف 
بزنم. اما مختصــر و مفید می توانم بگویم که پرســپولیس 

بهترین انتخاب من بود.
*هواداران این تیم به شدت به تو امیدوارند و حتی 
بعد از بازی با الاهلی گفته شد که تو جانشین بسیار 
خوبی برای سروش رفیعی هستی. این تحلیل ها را 

شنیدی؟
هواداران پرســپولیس به من لطف دارند اما نمی خواهم با 
کسی مقایسه شوم. من بازیکنی هستم با خصوصیات فنی 
خودم و دوست دارم در آرامش کامل درترکیب پرسپولیس 
قرار بگیرم. پرسپولیس تیم بزرگی است و اگر من عملکرد 
خوبی داشته باشم حتما می توانم زمان زیادی در این تیم 

باشم. 
*هدفت این است؟

بله، ما دو کشور دوست و همســایه هستیم و بازی در ایران 

برای بازیکنان عراقی خیلی مناسب است. برای همین من 
دوست دارم مثل خیلی از هم وطن هایم بازی درلیگ ایران 

را تجربه کنم.
*هدف دیگری نداری؟

قهرمانی درآسیا. 
*فکر می کنی با پرســپولیس بتوانــی به این مهم 

برسی؟
شدنی است. دیدید که الاهلی را در بازی رفت از برد محروم 
کردیم. حالا در بازی برگشت که چند روز دیگر در ابوظبی 

برگزار می شود برنامه های ویژه ای برای آن ها داریم.
*شاید اگر این بازی در آزادی برگزار می شد الاهلی 

با باخت به عربستان برمی گشت.
همین طور است. من از جوی که در ورزشگاه آزادی حاکم 
اســت کاملا آگاهم و می دانم تماشاگران زیادی برای بازی 
های پرسپولیس به ورزشگاه می روند. بدون شک اگرمسائل 
سیاسی میان شما وسعودی ها نبود می توانستیم از میزبانی 
استفاده کنیم. با این حال من به بازی برگشت خیلی امیدوارم 

چون هدف ما قهرمانی درآسیا است.
*با توجه به ســنی کــه داری حتی مــی توانی از 

پرسپولیس به تیم های اروپایی بروی.
رفتن به فوتبال اروپا مســتلزم این است که در پرسپولیس 

و تیم ملی عراق نمایش خوبی داشــته باشم. فعلا تمرکزم 
پرسپولیس است.

*در اولین حضورت در ترکیب پرســپولیس دیگر 
بازیکنان چه واکنشی نســبت به حضور تو نشان 

دادند؟
همه ســعی می کردند به من کمک کننــد. از چهره آن ها 
می فهمیدم که دوست داشــتند توپ را به من بسپارند تا 
زودتراسترســم بریزد. از هم تیمی هایم ممنونم. من روی 

کمک آن ها حساب کرده ام.
*تیم ملی کشــورت عملا هیچ شانسی برای صعود 
به جام جهانی ندارد. فکر مــی کنی عراق بتواند در 
سال های آتی دوباره به یکی از قدرت های فوتبال 

آسیا بدل شود؟
حتما این اتفاق می افتد. یــک واقعیتی که درباره تیم ملی 
عراق وجود دارد این اســت که در گروه سختی رقابت می 
کرد. در گروه ما تیم های بزرگی حضور دارند که کار را برای 

ما دشوار کرد.
*چه زمان به ایران برمی گردی؟

در کمترین زمان ممکن بعد از بازی با تایلند به ایران بر می 
گردم و در تمرین های پرسپولیس شرکت می کنم. احتمالا 

شنبه در تمرین ها خواهم بود.

تمجید ESPN  از عملکرد سرمربی تیم ملی ایران

»کی روش« لیاقت کسب جایزه 
سال فیفا را دارد

ورزش: در آســتانه دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و کره جنوبی در هفته نهم 
مرحله انتخابی جام جهانی 2018 روسیه در ســئول، بخش بین المللی پایگاه 
خبری - تحلیلــی ESPN آمریکا، گزارشــی درباره دســتاوردهای کارلوس 
کی روش، ســرمربی تیم ملی ایران به عنوان اولین کسی که این تیم را دو دوره 

متوالی به جام جهانی فوتبال رسانده، منتشر کرده است.
ژوزه مورینیو، سرمربی منچســتریونایتد اخیراً فهرستی 12 نفره از کسانی که 
به زعم او لیاقت کسب جایزه ســرمربی ســال فیفا را دارند، تهیه کرده اما یک 
کمک مربی قدیمی در منچستریونایتد هم هســت که بدون شک لایق بودن 
در این لیست اســت. ســرمربیانی امثال مورینیو همین طور پپ گواردیولا در 
منچسترســیتی صدها میلیون پوند برای خرید بازیکنــان نامطمئن در لیگ 
هزینه کرده اند اما دستاوردهای کارلوس کی روش با ایران واقعاً تحسین برانگیز 

بوده است.
این مرد متولد موزامبیک به آرامی تیم ملی ایران را به تیمی تبدیل کرده که 
نه تنها در آسیا بهترین است بلکه در جام جهانی 2018 شانس زیادی برای 
صعود به مرحله یک هشتم نهایی دارد. ایران پس از برزیل دومین تیمی بوده 
اســت که جواز حضور در تورنمنتی که تابستان سال آینده در روسیه برگزار 
می شود را کسب کرده است. مردان او حالا این شانس را دارند که با بردن دو 
بازی نهایی شان در مرحله انتخابی برابر کره جنوبی و سوریه برای حفظ روند 
شکست ناپذیری شــان در این مرحله، یک تورنمنت حقیقتاً تاریخی را برای 

خودشان به ثبت برسانند. 
ایران در بیش از 4 سال اخیر رده  بالاترین تیم آسیایی در رنکینگ فیفا بوده و با 
اقتدار به جایگاه فعلی اش »رده 24 جهان« صعود کرده که 20 پله از دومین تیم 

رده بالای آسیا یعنی ژاپن بالاتر است.
تمام این ها با وجود این واقعیت اســت که کی روش بــرای هدایت ایران با 
چالش هایی روبه رو اســت که همتایان او در دیگــر تیم های صاحب نام قاره 
کهن ندارند. مسائل سیاسی در فوتبال ایران نقش دارند. با هدایت کی روش، 
ایران نه تنها تیمی است که به نظر می رسد ســال آینده می خواهد بهترین 
نتایج تاریخش را در جام جهانی کســب کند، بلکه تیمی اســت که تا چند 
سال آینده هم بر قله فوتبال آسیا خواهد ماند که آن ها هم بر دستاوردهای 
تحســین برانگیز فعلی این تیم خواهد افزود. اینکه این افتخارات در دوران 
مربیگری  کی روش در اروپا در کارنامه او درج نشــد مهم نیســت. کی روش 

لیاقتش را دارد که در لیست مربیان سال فیفا قرار بگیرد.

سلطانی فر:
از فدراسیون های 

ورزش های پایه برنامه  مدال 
آوری در المپیک خواستیم

سینا حســینی: وزیر ورزش و جوانان در 
مراســم افتتاح اســتخر قهرمانی »شــهید 
حججی« گفت: از روســای ســه فدراسیون 
ورزش های پایه ) شــنا ، ژیمناستیک ، دو و 
میدانی ( خواســته ام برنامه های مدال آوری 
خود را برای مسابقات جهانی و المپیک ارائه 

کنند. 
دکتر ســلطانی فر در مورد ترمیم استادیوم 
قدیمی تختی مشهد هم که اوضاع خوبی ندارد 
گفت: 10 هزار مکان ورزشی داریم که 4 هزار 

تا پروژه نیمه کار هستند. 
متناســب با منابع مان باید این مــکان ها را 
بازسازی و نگهداری کنیم.امسال اولویت بندی 
کردیم برای تکمیل پــروژه های 70درصد به 
بالا . وی در مورد تغییــرات در مدیریت اداره 
کل هم گفت: در هر اســتانی که لازم بدانیم 
نیاز به تغییرات و تزریق نیروی جوانی اســت 
تغییرات را انجام خواهیــم داد ولی در مورد 
استان خراســان رضوی فعلا تصمیمی برای 

تغییرات نداریم.
وزیر ورزش و جوانان در واکنش به اتفاقات و 
اختلافات مدیریتی در باشگاه استقلال گفت: 
از نظر من باشگاه استقلال هیئت مدیره دارد و 
مدیرعامل این باشگاه هم توسط هیئت مدیره 
انتخاب شده است تمام مشکلات مرتبط با این 
باشگاه باید توسط هیئت مدیره و مدیرعامل 

برطرف شود.
وی درباره نامه ای که خطــاب به داورزنی 
برای رســیدگی بــه عملکرد فدراســیون 
کشتی نوشته است نیز توضیح داد: عملکرد 
فدراسیون ها را به شدت دنبال خواهیم کرد 
و باید به ناکامی ها و نقاط ضعف آنها توجه 
ویژه ای داشته باشیم قطعا ما در این زمینه 
جدی خواهیم بود و پیگیــری های لازم را 

انجام خواهیم داد.
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هاشم رسائی فر:  دوشنبه شب عادل فردوسي پور پرونده قطور زيباترين ورزشگاه ايران 
و داستان تقاضا براي برگزاري بازي در آن را در برنامه نود باز كرد. او پس از آناليز فيزيكي 
و جغرافيايي ورزشــگاه امام رضا)ع( با اين پرسش كه چرا اين نگين زيباي ورزش ايران 
كادو پيچ شده و بدون استفاده باقي مانده اســت، به سراغ شهروندان و هواداران دو تيم 
ليگ برتري ســياه جامگان و پديده و البته فرماندار مشهد و مدير مؤسسه تربيت بدني 

آستان قدس رفت. 
در اين گفت وگو، فرماندار مشهد كاستی هايی را متوجه اين ورزشگاه كرد كه مانع اجازه 

شوراي تامين براي برگزاري مسابقات در آن شده است. 
البته هاشمي جواهري- مدير مؤسسه تربيت بدنی آستان قدس رضوی -هم صادر نشدن 
مجوز از سوي شوراي تأمين را دليل برگزار نشدن بازي عنوان كرد و گفت: ورزشگاه امام 
رضا)ع( مشكلي براي برگزاري مسابقات بخصوص مسابقات ملي ندارد. به همين بهانه 
به سراغ اين مجموعه زيبا رفتيم و از نزديك تمام زواياي اين ورزشگاه را بررسي كرديم. 

 ورزشگاه امام رضا)ع( آبروی ورزش خراسان ، كشور و حتی جهان اسلام است. اين جمله 
مشترک  و طلايی است كه در بازديد مقامات اجرايی و ورزشی چه داخلی چه  خارجی 
بارها به آن اشاره شده است. ورزشگاهی كه در مجموعه تربيت بدنی آستان قدس رضوی 
احداث شــده و از جهاتی بی نظير در كشور اســت. بی نظير از اين نظر كه طبق نقشه 

مهندسی ورزشگاه امام رضا)ع( 10 سالن مجهز به تجهيزات روز ورزش دنيا  برای رشته 
هايی همچون كاراته، كونگ فو، جودو، بدنسازی، تنيس روی ميز، بدمينتون، آمادگی 
جسمانی، ژيمناستيك، دفاع شخصی ،تكواندو و... زير سكوهای ورزشگاه طراحی شده 
است كه در حال حاضر روزانه 2000 نفر از ورزشكاران رشته های مختلف از اين تجهيزات 

استفاده می كنند. 
امكاناتی كه به تنهايی 6500 متر مربع به ســرانه ورزش شهر مشهد و استان خراسان 
رضوی افزوده است. وجه  تمايز ديگری كه اين ورزشگاه را از ساير ورزشگاه های كشور 
جدا می كند وجود پيســت دووميدانی استانداردی اســت كه حتی توانايی برگزاری 
مسابقاتی در كلاس جهانی را دارد. شايد بتوان به  جرأت پيست ورزشگاه امام رضا)ع( را 
تنها پيست استاندارد دووميدانی كشور دانست. اين ها امتيازات ويژه ورزشگاهی است 
كه مردم عادی از بيرون فقط و فقط نمای بيرونی اش را می بينند. اما آنچه كه همه شايد 
به دنبال آن هستند و مشتاق باشند كه خبری از آن بشــنوند زمان برگزاری مسابقات 
فوتبال در ورزشگاه مجهز و شيك امام رضا )ع( است. در نگاه اول بايد گفت ورزشگاه برای 

برگزاری مسابقات فوتبال هيچ مشكلی ندارد. 
همه تأسيسات آن از چمن بسيار خوب و مناسب آن گرفته تا رختكن بازيكنان ، داوران 
وسيستم های نور و صوت و اسكوربرد همه و همه در حد بسيار خوب و عالی قرار دارند و 

آماده استفاده اند. پاركينگ مهندسی ساز ورزشگاه نيز در 6 طبقه برای استفاده مراجعين 
با نماسازی بسيار زيبا كمك زيادی كرده تا ورزشگاه امام رضا)ع( بعد از بازديد های مكرر 

بازرسان AFC در زمره ورزشگاه های A با ويژگی بالا قرار بگيرد.
پاسخ دكترسيد علی اكبر هاشمی جواهری،مديرعامل موسسه تربيت بدنی آستان قدس 
رضوی در خصوص زمان بازگشايی ورزشگاه امام رضا)ع( پاسخی البته قانع كننده است. 
ورزشگاه امام رضا)ع( آماده برگزاری مسابقات فوتبال است با اين توضيح كه بايستی اجازه 
شورای تأمين شهر مشهد صادر شود تا ما بتوانيم ميزبان رقابت ها باشيم. آقای فرماندار 
و همراهانشان در بازديد از ورزشگاه به نكاتی اشاره داشتند كه بيشتر امنيتی بود. برای 

مهيا شدن زمينه برگزاری مسابقه اين موارد بايستی برطرف شود. 
مدير عامل تربيت بدنی آستان قدس رضوی با بيان اينكه اگر شورای تأمين  اعلام آمادگی 
كند حاضر به انجام بازی در ورزشگاه امام رضا)ع( هستيم، گفت: اگر بتوانيم نخستين 
بازی در ورزشگاه امام رضا)ع( ، مسابقه ای ملی باشــد رضايت كامل داريم وگرنه برای 

ميزبانی بازی های ليگ برتر نيز هيچ مشكلی نخواهيم داشت.
وی افزود: اگر آقای فرماندار قول دهند ايمنی تأمين شود، می توانيم ميزبان مسابقات 
در ورزشگاه امام رضا)ع(  باشيم.  در تلاش برای رفع دغدغه های شورای تأمين هستيم. 
حدود دو هفته برای رفع نواقص زمان نياز است كه پس از آن هيچ محدوديتی در برگزاری 
مسابقات نداريم و حاضر به رفع مشكلات جزئی هستيم تا با ايجاد امنيت توسط شورای 

تامين شاهد برگزاری بازی در ورزشگاه باشيم.
مديرعامل موسسه تربيت بدنی آســتان قدس رضوی در ادامه به اين موضوع اشاره 
دارد كه ورزشــگاه امام رضا)ع( در راستای زمينه ســازی برای خدمت رسانی در 
عرصه ورزش مشهد و كشور ساخته شده است بی شــك وجود اين ورزشگاه مجهز 
در مشــهد مقدس كمك بزرگی خواهد نمود  به تحقق ايجاد برند رضوی در ورزش 

كشور و جهان اسلام.     

j بررسی ادعاهای برنامه ۹۰ و مسئولان محلی درباره استادیوم امام رضا

این ورزشگاه آمـاده نیست؟!

سالن های دهگانه چند منظوره ورزشگاه امام رضا)ع( علاوه بر 
بالا بردن سرانه ورزشی شهر مشهد به میزان 65۰۰ متر مکعب 
این ورزشگاه را به ورزشــگاهی خاص در کشور تبدیل نموده 
است. رختکن های مجهز و بسیار زیبایی که سالن جلسات برای 
تیم ها و سونا و جکوزی مدرنی را در داخل خود جای داده است از 
ویژ گی های آن است. پیست دوومیدانی ورزشگاه امام رضا)ع( 
ساخته شــده با اســتانداردهای روز دوومیدانی دنیا  قابلیت 

برگزاری مسابقات جهانی را دارد.

پاسخ به ابهامات
دکتر هاشمی جواهری در مورد نواقصی که فرماندار مشهد و رئیس شورای تأمین 
شهر از جمله حصار کشی ها  و برق اضطرای ورزشگاه مطرح کرده بود به خبرنگار 
ما گفت :نواقصی که عنوان شده بیشتر جنبه امنیتی دارد تا چیز دیگری. برای 
مثال آنها از ما خواسته اند تا حصار بین تماشــاچیان میزبان و میهمان را ایجاد 
کنیم که این کار به زودی انجام می شــود.مورد دیگری هم که مطرح شده این 
است که بایستی قســمت اداری مجموعه و سایر سالن های آن از ورزشگاه جدا 
شود که خوشبختانه این مورد انجام شده و در حال حاضر ورزشگاه کاملا از سایر 
نقاط مجموعه منفک شده است. مدیرعامل موسسه تربیت بدنی آستان قدس 
رضوی همچنین در خصوص سیستم برق اضطرای ورزشگاه اظهار داشت: تمام 
تأسیسات برق اضطراری آماده اســت فقط آنچه که هست برق اضطراری برای 
اینکه وارد مدار شود باید سیستم »یو پی اس« در مسیر قرار بگیرد که این موضوع 
 نیز مشــکل چندانی ندارد و خیلی زود برق اضطرای ورزشگاه امام رضا)ع( نیز 

راه اندازی خواهد شد.
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پارکینگ مجهز ورزشگاه امام رضا)ع( در 6 طبقه و زیر بنایی 
بالغ بر 4۰ هزار متر مربع ساخته شده است تا این ورزشگاه در 
مجاورت یکی از چهار راه ها و میادین پر تردد شهر مشهد برای 
مراجعین و تماشــاگران بازی های فوتبال دغدغه ای از جهت 
مکان پارک خودرو نداشته باشند. در های ورود و خروج متعددی 
در نقاط مختلف ورزشگاه جا نمایی شده تا امکان خالی شدن 

ظرفیت 3۰ هزار نفری ورزشگاه در مدت کوتاهی فراهم شود.



 جامعــه/ مســعود حيدرى 
معين «هر كســى كه با الفباى 
آموزش و پرورش آشــنا باشــد 
مى داند كه زير بناى توسعه يافتگى در آموزش 

و پرورش، آموزش ابتدايى است.»
 وزير آمــوزش و پرورش با بيــان اين مطلب 
در گفت و گو با خبرنگار ما خاطر نشــان كرد: 
اگــر آموزش ابتدايى نتواند توســعه پيدا كند 
دوره هاى تحصيلى بعدى و حتى آموزش عالى 
هــم با اختلال رو به رو خواهد شــد بر همين 
اســاس برنامه اى را تنظيــم و تقديم مجلس 
شــوراى اســلامى كردم كــه در آن آموزش 
ابتدايى بــه صورت خاص ديده شــده؛ يعنى 
توجــه و ارتقاى كيفيت در آمــوزش ابتدايى 
بــه عنوان يك برنامه مســتقل ديده شــده و 

اميدواريم به اين مهم نايل شويم.

 تمركز بر حافظه محورى
سيد محمد بطحايى افزود: تمام برنامه هاى ما 
در چارچوب ســند تحول ديده شده و متناظر 
با اهداف و راهكارهاى مندرج در ســند تحول 
بنيادين اســت كه آن را مى توان به دو دسته 

كلى تقسيم كرد.
بخش اول برنامه هايى اســت كه محتوا و متن 
برنامه هاى درسى، آموزشــى و پرورشى ما را 
متحول مى كند. نخســتين زير نظامى كه در 
سند تحول به تصويب رسيد برنامه درس ملى 
بود كــه در اين درس مختصــات يك برنامه 
درســى مطلوب در تراز ســند تحول تعريف 
شده، بنابر اين بايد محتواى برنامه هاى درسى 
را با آن بيشــتر انطباق دهيم و دانش آموزان 
نكاتــى را بياموزنــد كه در زندگــى فردى و 

اجتماعى به آن نياز دارند. 
بطحايــى اضافه كــرد: يكى از مشــكلات ما 
در آمــوزش و پرورش تمركــز و تكيه جدى 
بــر حافظه محورى و محفوظات اســت و اين 
انتقادى اســت كــه مــردم و صاحبنظران بر 
آموزش و پرورش وارد كردند؛ بنابر اين بخش 
از برنامه هاى ما ناظر بر تحول در محتوا و متن 

برنامه ها خواهد بود. 

وى افــزود: بخش دوم برنامه هايى اســت كه 
روش اداره آموزش و پرورش را تغيير مى دهد. 
ما ســعى داريم تمركز را كاهش دهيم و بايد 

بتوانيم از نيروى انســانى گســترده اى كه در 
اختيار داريم در فرايند تصميم سازى استفاده 
كنيم و معلمان ما بتوانند در طراحى و تصويب 
برنامه هاى آموزشــى و تربيتى دخالت كنند، 
بنابر اين بايد پيچيدگى ســازمانى در آموزش 
و پرورش را كاهش دهيم چون سلسله مراتب 
ســازمانى ما در آموزش و پرورش خيلى زياد 

است، همانطور كه هزينه هاى سربار مديريتى 
هم زياد اســت.بنابر اين بخــش دوم برنامه ها 
ناظــر بر اين نوع از اصلاحات در نظام آموزش 
و پرورش خواهد بود كه ان شاءاالله بتدريج هم 
اعلام و هم اجرا خواهد شد و مردم و فرهنگيان 

از نتايج خوب آن مطلع خواهند شد.

 آموزش و پرورش مطلوب نداشتيم 
وزير آمــوزش و پرورش تأكيد كــرد: همواره 
فهرســت هاى متعددى از مشكلات آموزش و 
پرورش وجود دارد كه از قبل بوده، هســت و 
خواهد بود و همواره از وجود چنين مشكلاتى 
در آمــوزش و پــرورش رنج برده ايــم و تمام 
مسئولان و رؤساى ادارات آموزش و پرورش از 
آن آگاه هستند و تا به حال نتوانستيم آنگونه 
كه مى خواهيــم آموزش و پــرورش مطلوبى 

داشته باشيم.

وى يادآور شــد: دليل اين كــه در چند دهه 
گذشته اين مشــكلات همچنان وجود داشته 
اين است كه هميشــه خواسته ايم تنها از يك 
راه مشــكل را حــل كنيم در حالــى كه در 
سيســتم مديريت جديد طرز نــگاه متفاوت 
اســت و ما بايد زاويه ديد خود را نســبت به 
مشــكل تغيير دهيم و شــك نداريم كه اگر 
بخواهيم همانگونه كه در طى 30سال گذشته 
و با همان نگاه مشكل آموزش و پرورش را حل 
كنيم اين مشكل نه تنها حل نخواهد شد بلكه 
در 30 ســال آينده نيز همچنان باقى خواهد 

ماند.

 مردم هنوز از مدارس ناراضى اند
بطحايــى افــزود: بنده به عنوان مدير ارشــد 
وزارت آموزش و پــرورش زمانى نمره موفقى 
خواهم گرفــت كه بتوانــم راه جديدى براى 
عبور از موانــع مزمن پيدا كنم وگرنه حضورم 
به عنوان وزير جديد بــا وزراى قبلى آموزش 
و پرورش چه فرقى خواهد داشــت؟ از زمانى 
كــه يادم مى آيد تا به حــال هنوز مردم براى 
ثبت نام بچه هايشــان مشــكل دارند و هنوز 

نتوانستيم مسئله را حل كنيم.
مردم هنــوز از مدارس ما ناراضى هســتند و 
چندين مسئله ديگر از جمله معيشت و رضايت 
شــغلى معلمان تا مســائل تربيتى،آموزشى، 
تكنيكى و مســائل ديگر در آموزش و پرورش 
وجود دارد. بنابر اين مسئولان و بلكه همه بايد 
به اين نكته فكر كنيم كه چگونه از مانعى كه 
در زمين آموزش و پرورش ريشه دوانده عبور 

كنيم.
 چــرا كه افق مــا در حركت رو بــه جلو كور 
شده و تا زمانى كه به راهكارهاى قديمى فكر 
كنيم، نمى توانيم از اين موانع عبور كنيم يعنى 
همــه افراد در مجموعه آموزش و پرورش بايد 
نگاهشــان را تغيير دهند و به هدف نگاه كنند 
اين جرئت و جســور بودن اســت كه ما را به 
مراحل جديد وارد خواهد كرد. مجموعه ما بايد 
باور كنند به شرطى مى توانيم از اين حلقه بسته 

عبور كنيم كه راه هاى جديد را بيابيم.

وزير آموزش و پرورش در گفت و گو با قدس خبر داد

ارائه برنامه ارتقاى كيفيت آموزش ابتدايى به مجلس شوراى اسلامى
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جامعه

برش
بنــده بــه عنوان مديــر ارشــد وزارت 
آموزش و پــرورش زمانى نمره موفقى 
خواهــم گرفت كه بتوانــم راه جديدى 
بــراى عبــور از موانع مزمــن پيدا كنم 
وگرنه حضــورم به عنــوان وزير جديد 
بــا وزراى قبلى آمــوزش و پرورش چه 
فرقى خواهد داشت؟ از زمانى كه يادم 
مى آيد تا به حال هنوز مردم براى ثبت 
نام بچه هايشــان مشكل دارند و هنوز 

نتوانستيم مسئله را حل كنيم

رئيس سازمان نهضت سوادآموزى خبر داد
واريز پاداش 139 هزار تومانى سوادآموزى

 براى 91 هزار نفر 

فارس: رئيس سازمان نهضت سوادآموزى با بيان اينكه 140 هزار نفر در 
سال 1395 در دوره هاى سوادآموزى قبول شدند، گفت: پاداش 139 هزار 

تومانى 91 هزار سوادآموز به حساب آن ها واريز شده است.
على باقرزاده اظهار داشت: پاداش ســوادآموزى بيشتر افرادى كه داراى 
شماره حساب بودند، پرداخت شد.وى افزود: در مجموع 140 هزار نفر در 
دوره ها قبول شــده بودند كه پاداش سوادآموزى 91 هزار نفر را پرداخت 
كرديم؛ مابقى نيز شــماره حساب آن ها مشكل داشت و به نام خودشان 
نبود؛ بر همين اســاس پاداش آن دســته از افرادى كه كد ملى و شماره 

حساب آن ها تطبيق داده شد، پرداخت مى شود.
باقرزاده با بيان اينكه پاداش ســوادآموزى فقط به حساب خود فرد واريز 
مى شود، خاطرنشان كرد: در برخى مواقع واريز پاداش با مشكل مواجه شد؛ 
زيرا پس از كنترل حساب ها مشخص شد كه به نام سوادآموز نبوده است.

دبير علمى كنگره چشم پزشكى ايران مطرح كرد
800 هزار تا يك ميليون نفر مبتلا به گلكوم

فارس: دبير علمى بيست و هفتمين كنگره چشم پزشكى ايران با اشاره به 
اينكه 800 تا يك ميليون نفر در كشور مبتلا به گلكوم يا آب سياه هستند، 
گفت: 80 درصد اين افراد نمى دانند كه دچار اين مشــكل بوده، چرا كه 

بيمارى در مراحل اوليه علامتى ندارد.
حيدر امينى اضافه كرد: مرز فعاليت اپتومتريست ها بايد به قانون تبديل 
شود و ورود اين افراد به حوزه چشم، به صورت مستقل مى تواند سلامت 

چشم مردم را مورد تهديد قرار دهد. 
امينى در ادامه به بيمارى گلكوم اشــاره كــرد و گفت: اين بيمارى جزو 
بيمارى هاى موذى چشم بوده كه اگر به موقع تشخيص داده شود، قابل 
درمان است. وى افزود: نبود علامت اوليه اين بيمارى سبب مى شود تا افراد 
تا مدت ها ندانند كه دچار گلكوم هســتند، از طرفى غربالگرى در چنين 
مواردى در هيچ جاى دنيا رسم نيست، بلكه در سنين پرخطر و افرادى كه 
سابقه فاميلى دارند و يا دچار ديابت هستند، اين مسئله حساس تر است. 

رئيس مركز سنجش وزارت آموزش و پرورش خبر داد
افزايش درصد قبولى و نمره ميانگين كل دانش 

آموزان نسبت به سال گذشته

مهر: رئيس مركزســنجش وزارت آموزش وپرورش ازتداوم اجراى طرح 
تحليل امتحانات خردادماه درسال تحصيلى جارى خبردادوگفت: درصد 
قبولى و ميانگين نمره كل دانش آموزان درخرداد96 نسبت به سال 95، 
افزايش يافته است.عبدالرســول عمادى از افزايش درصد قبولى و نمره 
ميانگين سال 96 نسبت به ســال 95 خبرداد و خاطرنشان كرد: درصد 
كل قبولى دانش آموزان در خرداد95، 83/94 بود، كه اين رقم در ســال 
96 به 84/63 افزايش يافته است ونمره ميانگين كل رشته ها از  12/29 
در ســال 95 به 12/88 در خرداد سال 96 افزايش يافته است.وى ادامه 
داد: هرچند با وضع مطلوب، هنوز فاصله داريم اما افزايش فعلى، نشــان 
مى دهد كه آموزش وپرورش  مسير رشد وارتقا را طى مى كند و با وجود 
افت و خيزهاى موجود، اميد آن مى رود كه اين وضعيت در سال هاى آينده 

بهبود بيشترى يابد.

يك متخصص ژنتيك عنوان كرد
درمان 50 درصد از بيماران سرطانى

فارس: يك متخصص ژنتيك، گفــت: در مواد دخانى حدود 4000 نوع 
مواد شيميايى وجود دارد كه 70 نوع آن سرطان زا هستند. 

ناصر پارسا گفت: امروزه نزديك به 50 درصد از بيماران مبتلا به سرطان 
توســط متخصصان درمان مى شوند و اگر تشخيص اين بيمارى سريع تر 
انجام شــود درمان آن راحت تر خواهد بود.وى در خصوص عوامل ايجاد 
ســرطان توضيح داد: دخانيات، پرتوهاى راديواكتيو، عناصر شــيميايى 
سرطان زا، اشعه ماوراى بنفش نور خورشيد و... از جمله عوامل بروز سرطان 
هستند كه مى توان با كاهش آن ها از بروز سرطان پيشگيرى به عمل آورد.
اين متخصص ژنتيك، گفت: 80 درصد بيماران مبتلا به سرطان را افراد 
بالاى 60 ســال تشكيل داده اند و از هر 10 قربانى بيمارى سرطان ريه 8 

نفر مواد دخانى استفاده مى كنند. 
وى در ادامه، گفت: عمر زندگى افراد سيگارى حدوداً 15 سال از افرادى 
كه مواد دخانى اســتفاده نمى كنند، كمتر است و متأسفانه آمارها نشان 

مى دهد كه 15 درصد جمعيت ايران دخانيات مصرف مى كنند.

خبر

 جامعه/ جواد صبوحى عــادت كرده ايم به خدمت نظــام وظيفه «اجبارى» 
بگوييم؛ خدمت مقدسى كه عده اى آن را زمانى براى سازندگى، شكوفايى و تعالى 
اســتعدادهاى جوان ها و عده اى هم آن را دوره بطالت و گذران بى ثمر بخشــى از 

بهترين دوران عمر مى دانند.
شايد براى همين است كه چند سالى است زمزمه تغيير در شيوه گذران اين دوره به 
گوش مى رسد تا با تغيير در بخشى از برنامه هايى كه در پادگان ها و مراكز آموزشى 
مى گذرد، بتوان نگرش هاى منفى در اين خصوص را نيز از ميان برد و يا تعديل كرد.

  نخستين زمزمه هاى تغيير
29 بهمن ماه چهار سال پيش بود كه اسماعيل احمدى  مقدم، فرمانده وقت نيروى 

انتظامى كشور، از احتمال تغيير در الگوى سربازى خبرداد. 
او آن روز در «همايش ملى خدمت سربازى» عنوان كرد: «متاسفانه گاهى تصميماتى 
گرفته مى شود كه هزينه سربازى نرفتن براى گروه هاى برخوردار در جامعه كاهش 
مى يابد و آنان ميلى براى رفتن به سربازى ندارند.» احمدى مقدم استفاده از سربازان 
در كارهــاى خدماتى مثل جاروكردن، حضور در آبدارخانــه و... را هم از كارهايى 

دانست كه بايد در دوران سربازى رفع شود.

  خوشايند سازى خدمت
خرداد ماه امســال هم معاون نيروى انسانى ستاد كل نيروهاى مسلح از اقداماتى 
گفت كه براى بهبود شــرايط محيطى و رفاهى سربازان و همچنين تغيير رفتارها 
و برخوردهاى فرماندهان صورت گرفته اســت و وعده داد كه در آينده با ادامه اين 

نگرش، به طور قطع شرايط بهترى ايجاد مى شود. 
ســرتيپ محمــد جواد زاده از «خوشــايند ســازى خدمت ســربازى» و ارتقاى 

بهره ورى ســربازان و تخصص گرايى در جذب سرباز گفته بود تا به قول او با توجه 
به ظرفيت هاى نيروهاى مســلح و در حد امكان، ســربازان، متناسب با تخصص و 

مهارتشان به كارگيرى شوند.

  صفى براى دانشگاه، صفى براى سربازى
حالا هم جانشــين فرمانده كل سپاه پاســداران از لزوم تغيير درباره مفهوم سرباز 
و سربازى مى گويد. از منظر ســردار سرتيپ حسين سلامى محيط هاى سربازى 

محيط هاى جذابى براى سربازان نيست.
او مى گويد: اينكه جوانان براى رفتن به دانشگاه صف مى كشند به اين علت است كه 
دانشگاه را سكويى براى تعيين سرنوشت آينده خود مى بينند، اما محيط سربازى 

را اينگونه نمى بينند.
از ســوى ديگر ســردار سرتيپ غلامحســين غيب پرور؛ رئيس ســازمان بسيج 
مستضعفين هم معتقد است آموزش هاى فنى و حرفه اى با نيازهاى جامعه انطباقى 
ندارد و در اين خصوص اولويت بندى نشده است و مراكز آموزش فنى و حرفه اى با 

حوزه هاى نگهدارى سربازان نيز انطباقى ندارد.
به اعتقاد سردار سرتيپ سيد مهدى فرّحيف فرمانده قرارگاه مهارت آموزى كاركنان 
وظيفه ديدگاه منفى و نگاه اجبارى به مقوله سربازى در جوانان، خانواده ها و جامعه 
رو به افزايش است. جذابيت سربازى بشدت دچار افت شده است و بايد در اين زمينه 

اقدام هاى جدى صورت گيرد.
به گفته فرماندهان نظامى ســالانه 500 هزار سرباز از نيروهاى مسلح كارت پايان 

خدمت دريافت مى كنند كه فقط 7 تا 8 درصد آن ها مهارت كسب مى كنند.
رئيس ستاد كل نيروهاى مسلح هم معتقد است از فرصت دوساله خدمت سربازى 
براى مهارت آموزى 500 هزار سرباز جوان و ورود آنان پس از دوران خدمت مقدس 

سربازى به جامعه كار و تشكيل خانواده بايد استفاده كرد.
سرلشــكر باقرى مى گويد: جوانان ما در اين محيط هاى آموزشــى مطالبى را فرا 
مى گيرند كه منجر به ايجاد مهارت براى ورود به بازار نمى شود و آن ها بعد از پايان 

خدمت سربازى هم آمادگى كار ندارند.

 قرارگاهى براى توانمند كردن سربازان
شايد راه اندازى قرارگاه مهارت آموزى كاركنان وظيفه در ستاد كل نيروهاى مسلح، 
بتواند جوان ها و خانواده ها را با خدمت سربازى آشتى دهد؛ قرارگاهى كه قرار است 
در راستاى تحقق تدابير و فرامين رهبر معظم انقلاب نسبت به به كارگيرى اثربخش 
نيروهاى وظيفه، كمك و تحقق اقتصاد مقاومتى با ايجاد زمينه اشــتغال جوانان 
و بهره گيرى از توانمندى هاى علمى ســربازان تحصيلكرده و نخبه در عرصه هاى 
دفاعى كشور و نيز لزوم توجه به قرار گيرى سربازان در مسير اشتغال پس از خدمت 
و كاهش نرخ رشــد بيكارى در جامعه به عنوان يك «تهديد ملى» از طريق ايجاد 

مهارت، استفاده كند.

زمزمه هاى تغيير در نظام خدمت اجبارى
سـربازى شـيرين مى شـود!

رئيس انجمن ميكروب شناسى ايران مطرح كردعضو كميسيون بهداشت و درمان خبر دادرئيس اتحاديه كانون هاى وكلا:عضو كميسيون كشاورزى مجلس عنوان كرد

حفاظت از 17 ميليون هكتار 
با 3600 محيط بان

شوراى رقابت صلاحيت رسيدگى به 
شكايت عليه كانون هاى وكلا را ندارد

مصرف 3 برابر استاندارد جهانى 
دارو در كشور 

عفونت هاى بيمارستانى گريبانگير 
حداكثر 15 درصد بيماران بسترى

خانه ملت: عضو كميسيون كشاورزى، آب ومنابع طبيعى 
مجلس با بيان اينكه دولت اعتبارات مصوب در بودجه سال 
96 را به محيط زيســت اختصاص دهد، گفت: حفاظت از 
17 ميليون هكتار با 3600 محيط بان درشرايط كار سهل 

و آسان نيست.
احمدعلى كيخا افزود: اعتبــارى كه براى محيط بانان و 
تجهيزات مورد نياز اين افراد در مقطعى كه درســازمان 
فعاليت داشــتم، حــدود 2000 ميليــارد تومان بودجه 

مصوب بود.
وى گفــت: اگر تمامــى اين بودجه نيــز اختصاص پيدا 
مى كرد، بــه طورتقريبى هرنفرحــدود 500 هزار تومان 
دريافت مى كرد، بنابراين با اين پول نمى شــد حتى يك 
دســت لباس مناسب نيز تهيه كرد، چه به اينكه بتوان با 
اين پول ابزار و ادوات مناسب براى مقابله با آتش سوزى 

و ساير تهديدات را تهيه كرد.
عضو كميسيون كشــاورزى، آب ومنابع طبيعى مجلس با 
بيان اينكه به دليل محدوديت مالى دولت، بودجه مصوب 
در بسيارى شرايط اختصاص پيدا نمى كند، تصريح كرد: 
با اين شــكل بودجه نمى توان آن طوركه بايد و شــايد 

مأموريت هاى محيط زيستى را انجام داد.

تســنيم:رئيس اتحاديه سراســرى كانون هــاى وكلاى 
دادگسترى هاى ايران معتقد است در بحث شكايت تعدادى 
از دانش  آموختگان حقوق عليه كانون هاى وكلا به شوراى 

رقابت، اين شورا صلاحيت رسيدگى را ندارد.
بهمن كشــاورز گفت: يك كمپينى درباره ظرفيت آزمون 
وكالت از سال گذشته آغاز شد و بحث هاى مختلفى را مطرح 
كردند و همواره پاسخ ما اين بود كه اين تعداد مورد نظر را 
كميســيونى تعيين مى كند كه رئيس كانون يك عضو آن 
اســت و دو عضو ديگر رئيس دادگســترى و رئيس دادگاه 
انقلاب محل هستند؛ بنابراين بحث انحصار مطرح نيست، 

بلكه نياز سنجى است.
وى افــزود: اين كمپين اقدام هاى مختلفــى انجام داده كه 

آخرين اقدام آن ها شكايت به شوراى رقابت است. 
كشــاورز با تأكيد براينكه شوراى رقابت را صالح رسيدگى 
به اين شــكايت نمى دانيم، گفت: رياست شوراى رقابت در 
مصاحبــه اى كه كردند به تفصيل درباره شــكايت افراد از 
كانون وكلا و علت آن بحت كرده و صريحاً گفته شــوراى 
رقابت صلاحيت رســيدگى به موضوع را دارد و ثانياً آنچه 
كانون مطرح كرده بهانه جويى براى پوشش انحصارگرايى 

خود است.

خانه ملت: عضو كميسيون بهداشت و درمان مجلس گفت: 
اتخــاذ تصميمات و راهكارهاى قانونــى براى جلوگيرى از 
فروش دارو بدون نسخه پزشك در نظام دارويى كشور، نقش 

تعيين كننده اى در روند درمان دارد.
منوچهر جمالى سوســفى درخصوص مصرف ســه برابر 
اســتاندارد جهانى دارو در كشــور، گفت: متأسفانه آمار 
مصرف دارو در كشــورمان درمقايسه با ساير كشورهاى 
ديگر بالاتر اســت، زيرا در حال حاضر داروخانه ها درصد 
بســيارى از داروها را بدون نسخه پزشك دراختيار مردم 

قرار مى دهند.
جمالى بــا تأكيد براينكه طرح برخى مســائل مبنى بر 
مراجعه نكردن بيمار به پزشك به دليل حق ويزيت هاى 
بالا به هيچ عنوان صحيح نيســت، گفــت: مبلغ ويزيت 
دريافتى پزشكان درمراكز دولتى مختصر و اندك است، 
البته برخى پزشكان نيز درمراكز و مطب هاى خصوصى 
فعاليت مى كنند كه برخى پزشــكان در اين شــرايط با 
ســازمان هاى بيمه گر قرار داد داشــته و درصدى نيز با 
بيمه ها كارنمى كنند، اما درحال حاضرپزشكان بسيارى 
در مطب هــا با بيمه ها فعاليت مى كنند كه پرداخت حق 
ويزيت براى بيمار دراين شرايط نيز سبك و جزيى است.

فارس:رئيس انجمن ميكروب شناسى ايران گفت: راه كاهش 
هزينه هاى مالى، كمتر شــدن مدت اقامت در بيمارستان 
و تلفات جانى اســتفاده از توانمندى هــاى نوين در حوزه 

ميكروب شناسى است.
محمد مهــدى فيض آبــادى گفــت: در بيمارســتان ها 
ميكروب هايــى داريم كه به دليل جراحى، مصرف داروهاى 
تضعيف كننده سيستم ايمنى (به دليل تومور و عمل پيوند) 
مى توانــد وارد بدن بيماران شــود و عفونت ايجاد كند، كه 
اكثر موارد باكترى ناشــى از اين عفونت ها نسبت به داروها 
و آنتى بيوتيك ها مقاومند.فيض آبادى گفت: اين دســت از 
ميكروب ها در بيمارستان ها متأسفانه قربانيان زيادى را در 
بين جوامع مختلف چه داخل و چه خارج مى گيرند و دامنه 

تبعات آن روز به روز در حال افزايش است.
وى در مورد آمار قربانيان عفونت هاى بيمارســتانى گفت: 
آمارى كه مراجع رســمى ما و ساير كشورهاى دنيا گزارش 
كرده اند نشــان مى دهد عفونت بيمارســتانى مى تواند تا 
15درصد برســد. يعنى حداكثر 15 درصــد بيمارانى كه 
بسترى مى شــوند، دچار عفونت بيمارستانى شوند كه اين 
ميزان البته مى تواند متغير باشد و چهار، پنج و هفت، درصد 

بسته به نوع بيمارستان باشد. 
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